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Plats och tid Linköping, kl. 14:00 - 16:37 
 Ajournering kl. 15.28 – 15:38 
Beslutande Se nästa sida 
  
Övriga deltagande Se nästa sida 
  
Paragrafer 164 - 195 
  
Utses att justera Cecilia Helber (LL) 
  
Sekreterare  
 Anna Klefborg 
  
Ordförande  
 Kristina Edlund (S) 
  
Justerande  
 Cecilia Helber (LL)  

 
    

Anslag/Bevis    

Protokollet offentliggörs under tre (3) veckor genom att det anslås på kommunens anslagstavla. 
Under tiden kan besluten i protokollet överklagas. 
    
Organ   Kommunstyrelsen 
    
Sammanträdesdatum   2025-06-10 
    
Förvaringsplats för protokollet   Kommunledningsförvaltningen 
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 

    
    
    
Omedelbar justering av (§ och rubrik)    
    
    
    
Datum för anslags uppsättande    Datum för anslags nedtagande  
    
    
Underskrift/Namnförtydligande   Underskrift/Namnförtydligande 
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Beslutande 
Kristina Edlund (S) Ordförande 
Niklas Borg (M) 1:e vice ordförande 
Lars Vikinge (C) 2:e vice ordförande 
Elias Aguirre (S) - §§ 164-173 
Mikael Sanfridson (S) 
Annika Krutzén (M) - §§ 164-173 
Stefan Erikson (M) 
Cecilia Helber (LL) 
Maria Moraes (MP) 
Sofia Frithioff (V) 
Chris Dahlqvist (SD) - §§ 164-174 
Liselotte Fager (KD) 
Åsa Wennergren (L) 
Mari Hultgren (S) - ersätter Elias Aguirre (S) §§ 174-195 
Fredrik Lundén (M) - ersätter  Annika Krutzén (M) §§ 174-195 
Jörgen Ring (SD) - ersätter  Chris Dahlqvist (SD) §§ 175-195 

Övriga deltagande 
Ersättare (icke tjänstgörande) 
Ann-Charlott Bäckman (S) 
Jonatan Hermansson (S) 
Linnea Jägestedt (M) 
Johan Nordlander (M) 
Christer Mård (LL) 
Carin Ahlsén (C) 
Gunnar Gustafsson (MP) 
Johan Thorén (L) 
 
Övriga 
Håkansson Paul , kommundirektör 
Malander Sofia, biträdande kommundirektör 
Brandt Peder, ekonomidirektör 
Larsson Helene, HR-direktör, §§ 164-165 
Höglund Pär, Kanslichef 
Malmberg Cecilia, kommunsekreterare, §§ 172-174 
Roel Felicia politisk sekreterare (M) 
Storkull Fia politisk sekreterare (S) 
Scharin Sami politisk sekreterare (SD) 
Babtist Nils politisk sekreterare (L) 
Pils Kenneth politisk sekreterare (KD)  
Zurawski Samuel politisk sekreterare (LL) 
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Gustafsson Emelie politisk sekreterare (C) 
Jashari Leonora politisk sekreterare (M) 
Klefborg Anna, kommunsekreterare 
__________  
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§ 164 Justering av dagordning 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Dagordningen fastställs. 

Ärende 
Dagordningen justeras enligt följande: 

Övrig fråga från Åsa Wennergren (L) avseende stängda sammanträden läggs 
sist på dagordningen som punkt 30. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
  



 

 
Sammanträdesprotokoll 7 (81) 

 Kommunstyrelsen 2025-06-10  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 165 Medarbetarundersökning 2025, redovisning av 
resultat 

Dnr KS 2025-68 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras.  

Ärende 
HR-direktör Helene Larsson redogör för resultatet av den 
medarbetarundersökning som genomförts bland kommunanställda i 
Linköpings kommun 2025.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 166 Jämställdhetsrapport 2023-2024 med plan för 
2025-2026, information 

Dnr KS 2025-334 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Jämställdhetsrapport 2023-2024 med plan för 2025-2026 noteras. 

Ärende 
Kommunens jämställdhetsrapport (tidigare jämställdhetsbokslut) följer upp 
kommunens jämställdhetsintegreringsarbete och pekar ut riktningar för 
kommunens jämställdhetsarbete framåt.  

Under 2025 har en förvaltningsövergripande arbetsgrupp arbetat fram fem 
jämställdhetsområden som kommunen behöver följa särskilt under de 
kommande två åren. Förvaltningarna har även definierat vilka 
jämställdhetsutmaningar de vill arbeta med under 2025 och 2026 för att 
omhänderta de gemensamma jämställdhetsområdena samt ytterligare några 
specifika teman de identifierat utifrån sin egen verksamhet. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Maria Moraes (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Miljöpartiet välkomnar kommunens ambition att identifiera viktiga 
jämställdhetsområden, men ser med oro på flera utvecklingar. Vi saknar 
tydliga politiska uppdrag kopplat till identifierade jämställdhetsutmaningar, 
särskilt vad gäller kommunens arbete mot hedersrelaterat våld och förtryck 
där flera insatser avslutats utan att nya införts. Kommunens omställning mot 
mer vård i hemmet måste också följas av tydliga insatser för att inte lägga ett 
ökat obetalt omsorgsansvar på kvinnor. 

Vi efterlyser en tydligare styrning och uppföljning av hur förvaltningarna 
arbetar med jämställdhetsutmaningar." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Jämställdhetsrapport 2023-2024 med plan för 2025-2026, 
2025-05-20 
Bilaga - Jämställdhetsrapport 2023-2024 med plan för 2025-2026 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder och hållbarhetschef  
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§ 167 Barnkonventionsrapport - en rapport om 
Linköpings kommuns arbete med barns 
rättigheter, information 

Dnr KS 2025-382 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Barnkonventionsrapport 2021 - 2024 noteras. 

Ärende 
Kommunens barnkonventionsrapport (tidigare barnbokslut) följer upp 
kommunens arbete med barnkonventionen och ger rekommendationer för 
fortsatt arbete. Detta görs med utgångspunkt i genomläsning av 
verksamhetsberättelser från perioden 2021–2024, dialog med representanter 
från förvaltningarna samt utifrån en lokal lägesbild. Rapporten struktureras 
utifrån de fyra grundläggande artiklarna (artikel 2, 3, 6, och 12) och de två 
genomförandeartiklarna (artikel 4 och 42) i konventionen, som sedan delas in i 
rättighetsprinciperna icke-diskriminering och jämlikhet, deltagande och 
inkludering samt transparens och ansvar. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Maria Moraes (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Miljöpartiet välkomnar att kommunen fortsätter följa upp sitt arbete med barns 
rättigheter genom barnkonventionsrapporten. Dock konstaterar vi att arbetet 
fortfarande brister i struktur, systematik och styrning. Det är allvarligt att 
barnkonsekvensanalyser inte används konsekvent i hela kommunen och att 
barns delaktighet sker ojämlikt. Vi efterlyser tydliga krav, utbildning och rutiner 
för att barns rättigheter ska säkerställas i alla kommunens beslut – inte minst 
inom områden som påverkar barn på lång sikt, såsom klimatpolitik, 
stadsutveckling och skolfrågor. 
Barnkonventionen är svensk lag och ska inte ses som ett frivilligt åtagande." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Barnkonventionsrapport - en rapport om Linköpings 
kommuns arbete med barns rättigheter, 2025-05-20 
Bilaga – Barnkonventionsrapport 2021-2024 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder samt hållbarhetschef  
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§ 168 Arbetsmarknadsläget i Linköpings kommun, 
information  

Dnr KS 2025-446 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras. 

Ärende 
En månadsbarometer har tagits fram som visar utvecklingen under 12 
månaders rullande förändring gällande sysselsättning, konkurser, matchning, 
arbetslöshet och ekonomiskt bistånd. 

Med denna första barometer följer en bilaga som kortfattat beskriver 
Linköpings arbetsmarknadsstruktur, trendmässiga utveckling och strukturellt 
betingade utmaningar. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Maria Moraes (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Miljöpartiet noterar med oro att arbetslösheten ökar, samtidigt som 
matchningsproblemen fördjupas. Det finns ett tydligt glapp mellan 
arbetsmarknadens behov och utbildningssystemets utbud. I detta läge måste 
Linköpings kommun ta en mer aktiv roll i att stärka vuxenutbildningen, bredda 
yrkesvägar och möta upp arbetsgivarnas efterfrågan – särskilt inom vård, 
teknik och klimatomställning. 
 
Miljöpartiet efterlyser också att kommunen lyfter fram och främjar tillväxten av 
gröna jobb som en del av framtidens arbetsmarknad. Det saknas helt i 
rapporten. Långsiktig arbetsmarknadspolitik måste integrera klimat- och 
miljöperspektiv. 
Vi ser även att skillnaderna mellan inrikes- och utrikesföddas arbetslöshet 
fortsätter vara stora. Kommunen måste satsa mer på språkutbildning, 
praktikplatser och insatser med tydlig väg till arbete. Vi efterlyser en tydligare 
strategi för detta." 
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Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Arbetsmarknadsläget i Linköpings kommun, information, 
2025-06-04 
Bilaga 1 – Arbetsmarknadsläget, mars 2025 
Bilaga 2 - Rapport 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
-  
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§ 169 Betänkande - Ett likvärdigt betygssystem (SOU 
2025:18), yttrande till Utbildningsdepartementet 

Dnr KS 2025-303 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Yttrande lämnas enligt bildnings-, barn-och ungdoms- samt 

arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut. 

Reservationer 
Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Chris Dahlqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärende 
Linköpings kommun har inbjudits att svara på remiss av delbetänkandet Ett 
likvärdigt betygssystem (SOU 2025:18). Förslagen i utredningen berör 
grundskola, anpassad grundskola, sameskola, specialskola, gymnasieskola, 
anpassad gymnasieskola, kommunal vuxenutbildning på gymnasial nivå och 
anpassad utbildning på gymnasial nivå. 

I förslaget till yttrande finns både en sammantagen bedömning utifrån 
remissens förslag och mer detaljerade kommentarer. Utbildningsförvaltningen 
föreslår att Linköpings kommun delar bedömningen att Linköpings kommun 
ställer sig i stort positivt till utredningens ambition och förslag som syftar till att 
minska betygsinflationen och öka likvärdigheten i meritvärdesberäkning 
mellan landets skolenheter.  

Linköpings kommun ser att förslagen om nationella slutprov, central rättning 
av nationella prov och meritvärdeskalibrering har potential att bidra till en ökad 
likvärdighet i urval till gymnasieskolan och högre studier. Vidare välkomnar 
Linköpings kommun att utredningen föreslår en ny och enhetlig betygsskala 
samt betonar vikten av att undvika allt för omfattande specificering av 
betygskriterierna.  

Linköpings kommun är även positiv till förslagen att lärarnas professionella 
bedömning förblir central för betygsättningen. De nationella slutproven utgör 
dock en helt avgörande komponent för meritvärdeskalibrering och ökad 
likvärdighet mellan skolenheter på nationell nivå, något den enskilda läraren 
inte kan förväntas göra. Vidare är Linköpings kommun positiv till den 
föreslagna utökningen av antalet betygssteg för mindre än godtagbara 
kunskaper, vilket bedöms kunna spegla elevernas kunskaper mer rättvist än i 
dagens betygssystem. Förslagen med en mindre skarp gräns för godtagbara 
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kunskaper kommer medföra att väsentliga fler elever blir behöriga till 
nationella gymnasieprogram vilket är positivt. 

Linköpings kommun noterar med viss oro att vuxenutbildningen riskerar att 
hamna i skymundan i utredningen. Linköpings kommun vill understryka vikten 
av att se vuxenutbildningen som en central del av utbildningssystemet, med 
tydliga skillnader i behov och syfte jämfört med andra skolformer. I det 
fortsatta arbetet är det därför nödvändigt att det nya systemet med nationella 
prov även utvecklas och anpassas utifrån vuxenutbildningens specifika 
förutsättningar. 

Linköpings kommun befarar att införandet av samordnade nationella slutprov 
med mer reglerade tidsramar kan innebära ökade kostnader i form av att 
genomförandet ställer högre krav på teknisk infrastruktur och ett eventuellt 
ökat behov av personalresurser under provgenomförandet. Införandet av 
samordnade nationella slutprov kräver även betydande förberedelser och 
teknisk kapacitet. Det är därför viktigt att analysera dessa potentiella 
kostnadsökningar och logistiska utmaningar inför ett eventuellt beslut. 

Arbetsmarknadsnämndens  beslut 2025-05-21 § 51 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Yttrande lämnas enligt Utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 

Bildningsnämndens beslut 2025-05-21 § 53 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Yttrande lämnas enligt Utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2025-05-22 § 81 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Yttrande lämnas enligt Utbildningsförvaltningens förslag till beslut. 
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Yrkanden 
Chris Dahlqvist (SD) yrkar på följande tillägg: 

"att införa följande stycke i lämpligt avsnitt under Linköpings kommuns 
yttrande: 
”Vi vill se högre betygskrav till centrala ämnen som är av särskilt stor vikt vid 
antagning till teoretiska gymnasieprogram, eftersom det kommer att krävas för 
att eleven ska ha förutsättningar att klara studierna.” 

Maria Moraes (MP) yrkar avslag till bildnings-, barn-och ungdoms- samt 
arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut och yrkar istället enligt följande: 

"Miljöpartiet de gröna i Linköping avstyrker förslaget till yttrande från 
Linköpings kommun och föreslår istället följande alternativ: 
 
Inledning 
Linköpings kommun delar ambitionen att skapa ett mer rättvist och likvärdigt 
betygssystem i svensk skola. Ett fungerande betygssystem är viktigt för att 
elever, vårdnadshavare och skolor ska kunna förstå hur lärande sker, följa 
kunskapsutvecklingen och säkerställa likvärdighet mellan skolor. Samtidigt 
måste betygssystemet utformas så att det främjar elevers motivation, psykiska 
hälsa och framtidstro. 
 
Vi är kritiska till flera centrala delar av betänkandet Ett likvärdigt betygssystem 
och anser att det krävs en bredare politisk översyn i form av en parlamentarisk 
kommitté. 
 
 1. Tidiga betyg och ökad betygsstress 
Linköping motsätter sig betyg från årskurs 4. Det finns inget vetenskapligt stöd 
för att tidiga betyg förbättrar elevers inlärning. Tvärtom visar forskning att det 
kan öka stress, minska motivationen och försämra lärandemiljön – särskilt för 
yngre elever. Fokus bör istället ligga på formativ bedömning och kontinuerlig 
dialog med eleven och vårdnadshavare. 
 
 2. Profession och förtroende för lärare 
Vi är kritiska till att systemet föreslås lägga ökad vikt vid nationella slutprov (30 
%). Detta kan i praktiken underminera lärarnas professionella autonomi. Det 
är avgörande att lärare fortsatt får göra holistiska bedömningar baserat på en 
bredd av elevens prestationer. Staten bör satsa på kompetensutveckling och 
stöd till lärare, inte mer kontroll. 
 
 3. Risker för ökad ojämlikhet 
Vi noterar att betänkandet saknar analys av hur förslagen påverkar elever 
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utifrån kön, socioekonomisk bakgrund eller särskilda behov. Ett nytt 
betygssystem måste föregås av en fullständig jämlikhets-, jämställdhets- och 
barnkonsekvensanalys. Linköpings kommun ser särskild risk för att central 
provrättning missgynnar elever med neuropsykiatriska funktionsvariationer. 
  
4. Vuxenutbildningen nedprioriteras. 
Vi har en farhåga att vuxenutbildningen inte beaktas tillräckligt. Att meritvärdet 
i vuxenutbildningen enbart ska baseras på centrala prov utan möjlighet till 
lärarbedömning riskerar att kraftigt försvaga en redan pressad utbildningsform 
som är central för omställning, integration och livslångt lärande. 
 
 5. Ekonomiska och organisatoriska konsekvenser 
Införandet av samordnade nationella slutprov, ny betygsskala och 
kalibreringssystem kommer att kräva stora investeringar i teknik, kompetens 
och personal. Det är inte rimligt att genomföra ett så omfattande systemskifte 
utan statlig finansiering och ett långsiktigt genomförandeprogram. Det är även 
oklart hur resurserna för införande av övriga utredda reformer kommer att 
samspela med denna reform. 
 
 6. Elevhälsa och trygghet måste stå i centrum 
Utgångspunkten för alla reformer i skolan måste vara elevers rätt till en trygg 
och stödjande skolmiljö. Linköpings kommun vill se ett betygssystem som 
främjar långsiktigt lärande, inte kortsiktig prestation. Det nuvarande förslaget 
riskerar att öka pressen på elever, särskilt de med svagare förutsättningar, 
och bör därför omarbetas." 

Elias Aguirre (S) yrkar bifall till bildnings-, barn-och ungdoms- samt 
arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Elias Aguirres (S) yrkande om bifall till 
bildnings-, barn-och ungdoms- samt arbetsmarknadsnämndens förslag till 
beslut mot Maria Moraes (MP) yrkande och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt Elias Aguirres (S) yrkande om bifall till bildnings-, barn-och 
ungdoms- samt arbetsmarknadsnämndens förslag till beslut. 

Slutligen ställer ordföranden proposition på Chris Dahlqvists (SD) 
tilläggsyrkande mot ett avslag och finner att kommunstyrelsen avslår Chris 
Dahlqvists (SD) tilläggsyrkande. 

Beslutsunderlag 
Ojusterat protokollsutdrag arbetsmarknadsnämnden 2025-05-21 § 51 
Protokollsutdrag bildningsnämnden 2025-05-21 § 53 
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Ojusterat protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2025-05-22 § 81 
Tjänsteskrivelse – Betänkande - Ett likvärdigt betygssystem (SOU 2025:18), 
yttrande till Utbildningsdepartementet, 2025-04-25 
Bilaga - Yttrande 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Utbildningsdepartementet  



 

 
Sammanträdesprotokoll 19 (81) 

 Kommunstyrelsen 2025-06-10  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 170 Slutbetänkandet Frihet från våld, förtryck och 
utnyttjande (SOU 2025:28), yttrande till 
Arbetsmarknadsdepartementet 

Dnr KS 2025-366 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Yttrande avges enligt Kommunledningsförvaltningens förslag. 

Reservationer 
Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet. 

Ärende 
Arbetsmarknadsdepartementet har gett Linköpings kommun möjlighet att yttra 
sig över slutbetänkandet Frihet från våld, förtryck och utnyttjande (SOU 
2025:28). De övergripande direktiven för den bakomliggande utredningen har 
varit att göra en övergripande analys av hur arbetet mot könsrelaterat och 
hedersrelaterat våld och förtryck styrs i Sverige, och att föreslå konkreta 
förbättringar för en mer effektiv och långsiktig bekämpning av de olika 
våldsformerna. 

Förslagen i slutbetänkandet syftar till en reform av det jämställdhetspolitiska 
arbetet mot våld: från tidsbegränsade, tillfälliga uppdrag till ett hållbart, 
långsiktigt arbete genom stärkta grunduppdrag och ett tydligt utpekat ansvar 
för ett antal centrala myndigheter.  

För kommuner bedöms utredningens förslag innebära ett större ansvar, och 
mer samlat nationellt stöd, för att bekämpa könsrelaterat och hedersrelaterat 
våld, med tydligare krav på bland annat samverkan och uppföljning.  

Kommunledningsförvaltningen föreslår att Linköpings kommun tillstyrker 
utredningens förslag med de synpunkter som följer i förslaget till yttrande. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Åsa Wennergren (L) lämnar följande protokollsanteckning:  

"För Liberalerna är arbetet mot Hedersrelaterat våld och förtyck mycket viktigt 
för att alla individer ska kunna leva det liv man vill leva sett till frihet och 
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valmöjligheter. Regeringen har beslutat om ett nytt jämställdhetspolitiskt 
delmål som syftar till att förebygga och bekämpa hedersrelaterat våld och 
förtryck. Detta är ett steg mot att öka effektiviteten i arbetet med att motverka 
detta allvarliga samhällsproblem. Liberalerna tycker det är viktigt att 
Linköpings kommun står bakom detta nya delmål, höjer ambitionen och 
arbetar aktivt med hedersproblematiken samt tillsätter resurser för det." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Slutbetänkandet Frihet från våld, förtryck och utnyttjande 
(SOU 2025:28), yttrande 2025-05-20 
Bilaga: Yttrande 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Arbetsmarknadsdepartementet 
Social- och omsorgsnämnden  
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§ 171 Utmönstring av permanent uppehållstillstånd och 
vissa anpassningar till miniminivån enligt EU:s 
migrations- och asylpakt (SOU 2025:31), yttrande 
till Justitiedepartementet 

Dnr KS 2025-368 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Yttrande lämnas enligt Kommunledningsförvaltningens förslag till 

beslut. 

Reservationer 
Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet.  

Ärende 
Linköpings kommun är remissinstans för SOU 2025:31, Utmönstring av 
permanent uppehållstillstånd och vissa anpassningar till miniminivån enligt 
EU:s migrations- och asylpakt. 

Utredningen föreslår bland annat följande. Endast tidsbegränsade 
uppehållstillstånd ska kunna beviljas för vissa grupper och det ska vara möjligt 
att avvisa en asylansökan i fler fall än vad som är möjligt idag. Statens 
kostnadsansvar för offentliga biträden ska begränsas till att avse sådan 
kostnadsfri rådgivning som avses i asylprocedurförordningen respektive asyl- 
och migrationsförordningen. Det ska införas tidsgränser för tillhandahållandet 
av sådan rådgivning hos Migrationsverket och rätt till biträde ska kunna 
uteslutas helt i vissa fall hos migrationsdomstolarna.  

Kommunledningsförvaltningen vill framföra följande. Begränsningen av rätten 
till offentliga biträden för ensamkommande barn, med bland annat hänvisning 
till gode män, skulle kunna innebära en utvidgning av godmansuppdraget på 
ett icke obetydligt sätt, där ramarna för vad som ingår i ett uppdrag skulle 
kunna komma att se helt annorlunda ut jämfört med idag. En sådan förändring 
kan i sin tur medföra ökade kostnader för arvoden samt att rekrytering 
och/eller möjligheten att behålla ställföreträdare försvåras. 
Kommunledningsförvaltningen har vidare svårt att avgöra om utredningen 
beaktat eventuella konsekvenser för andra delar inom kommuner, exempelvis 
inom socialtjänstens ansvarsområden. Kommunledningsförvaltningen ser en 
risk att förslaget kan komma att medföra en påverkan på socialtjänsten bland 
annat till följd av den risk för negativa hälsoeffekter, och minskade incitament 
hos enskilda att ordna sin egen försörjning som beskrivs i utredningen. För 
övriga delar av utredningen anser Kommunledningsförvaltningen att det inte 
finns skäl att lämna något särskilt yttrande, bland annat. eftersom det rör 
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frågor där kommunen inte bedöms beröras av förslagen. 
Kommunledningsförvaltningen föreslår därför att kommunstyrelsen beslutar att 
yttra sig enligt bilagt förslag.   

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Sofia Frithioff (V) lämnar följande protokollsanteckning: 

"Vi ställer oss kritiska till utmönstring av permanent uppehållstillstånd och 
förespråkar istället att personer som fått skydd ska ha rätt till ett säkert och 
hållbart liv i Sverige, vilket inkluderar möjlighet att planera sin framtid och 
bygga ett nytt liv. 
Vänsterpartiet är emot att permanent uppehållstillstånd tas bort för 
skyddsbehövande. Vi menar att permanent uppehållstillstånd är viktigt för att 
människor ska kunna planera sin framtid och bygga ett liv i Sverige. 
Utredningens förslag innebär istället att detta försvåras för de människor som 
söker skydd i Sverige och riskerar att personer hamnar i limbo och stor 
otrygghet. 
Konsekvenserna av att begränsa tiden för rätten till offentligt biträde riskerar 
att leda till fler felaktiga beslut och att personer utvisas till länder där de 
riskerar förföljelse eller andra allvarliga kränkningar av sina mänskliga 
rättigheter. Det innebär också en kraftig försämring för möjligheten till en 
rättssäker prövning, inte minst för personer som har särskilda behov i 
asylprocessen, som barn, personer med funktionsnedsättning eller personer 
med trauman." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Utmönstring av permanent uppehållstillstånd och vissa 
anpassningar till miniminivån enligt EU:s migrations- och asylpakt (SOU 
2025:31), yttrande till Justitiedepartementet, 2025-05-20 
Bilaga - Yttrande 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Justitiedepartementet  
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§ 172 Budget 2026 för Linköpings kommun med plan för 
2027-2031 samt skattesats 

Dnr KS 2025-1 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förslag till budget för år 2026 med plan för 2027–2031 tillstyrks. 

2. KS-indikatorer fastställs enligt förslag. 

3. Nämndmål i målområde Medarbetare fastställs enligt förslag. 

4. Kommunledningsförvaltningens förslag i övrigt tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunstyrelsens förslag till budget för år 2026 samt plan för åren 2027–
2031 fastställs enligt bilaga 1. 

2. En värdeöverföring om 100 mnkr för år 2026 från det kommunala 
allmännyttiga bostadsaktiebolaget AB Stångåstaden genomförs. 
Kommunstyrelsens förslag till planerad användning av värdeöverföringen 
från AB Stångåstaden enligt bilaga 3 godkänns. Nämnderna får i uppdrag 
att återrapportera faktisk förbrukning av insatserna senast den 31 augusti 
2026 och vid årets slut. 

3. Kommunstyrelsen medges ta upp lån inom en sammanlagd låneram som 
till och med år 2026 uppgår till max 1 700 mnkr, vilket är en utökning med 
200 mnkr jämfört med 2025 där den nya upplåningen under 2026 avser 
stora investeringsprojekt. 

4. Kommunstyrelsen får i uppdrag att göra tekniska justeringar av 
nämndernas ramar, exempelvis justering nystart verksamhet med mera. 

5. Kommunstyrelsen får i uppdrag att fastställa tidplan och direktiv för 
nämndernas och styrelsens arbete med budget, uppföljning och bokslut. 
Tidplanen anpassas till att kommunstyrelsen, kommunens revisorer och 
nämnderna för kommande år får i uppdrag att godkänna sina 
internbudgetar innan den sista oktober, varpå inget godkännande sker i 
fullmäktige under november kommande år. 

8. Skattesatsen för år 2026 fastställs till 20,20 procent. 

9. Ett kvalitets- och effektiviseringspolitiskt råd, med syfte att värdera 
kommunens arbete med att åstadkomma en kostnadseffektiv och 
ändamålsenlig organisation, ska införas. Kommunstyrelsen får i uppdrag 
att ta fram förslag på uppdrag, tidsplan och inrättande. Finansiering sker 
inom kommunstyrelsen befintliga ram. 
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Reservationer 
Chris Dahlqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
samt lämnar följande skriftliga reservation: 

"Sverigedemokraterna presenterar en egen budget och yrkar därmed bifall till 
vår budgetförslag för Linköpings kommun 2026. En stor andel av det 
ekonomiska reformutrymme som vi skapar i vår budget satsas på äldreomsorg 
och skola. 
 
Vård- och äldreomsorgsnämnden tilldelar vi 50 miljoner kronor mer än den 
styrande minoriteten och ramen för nämnden i sin helhet är mycket större än 
vad vi budgeterat i budgeten för 2025. Skolan tilldelar vi 33 miljoner kronor 
mer än styret där vi har prioriterat en rättvis fördelning av pengarna som går till 
eleverna och för att välfungerande skolor av mindre storlek ska bestå. 
 
Åtgärder mot den allt mer påtagliga otryggheten har stort fokus i budgeten. 
Sverigedemokraterna vill satsa 7 miljoner kronor utöver kommunens satsning 
på trygghetsskapande åtgärder, bland annat i form av fler väktare och mer 
kameraövervakning på särskilt otrygga och brottsutsatta platser i kommunen. 
Vi presenterar också flera budgetuppdrag för ökad trygghet. Exempelvis vill vi 
se ett tiggeriförbud, utredning och kartläggning av religiös extremism och 
människohandel. 
 
För kommande budgetår 2026 räknar Sverigedemokraterna med en 
skattesänkning på tio öre för varje intjänad hundralapp, vilket vi ser är positivt 
ur ett näringslivsperspektiv." 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
samt lämnar följande skriftliga reservation: 

"Liberalerna reserverar sig mot beslutet att anta S+M-styrets budget för 2026. 
Vi ser med oro på frånvaron av satsningar på välfärden, särskilt inom förskola 
och skola. För oss liberaler är det självklart att se till att dagens barn och 
ungdomar får en bra start i livet genom en trygg och säker skolgång. Vi 
noterar att styret inte delar vår ambitionsnivå kring satsningar på välfärden och 
inom en rad områden lägger vi därför extra resurser bakom våra liberala 
förslag. Det är satsningar som om de genomförts hade gjort stor skillnad i 
verksamheterna och ökat friheten för alla i Linköping - på riktigt!" 

Sofia Frithioff (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  
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Lars Vikinge (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Cecilia Helber (LL) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Ärende 
Socialdemokraterna och Moderaterna har tagit fram förslag till budget 2026 
med plan för 2027–2031. Den politiska viljeinriktningen omsätts i budgeten till 
ekonomiska ramar, kommunövergripande mål och strategiska 
utvecklingsuppdrag för de olika nämndernas verksamhet de kommande åren. 
Budgetprocessen blir därigenom ett viktigt verktyg i kommunens mål- och 
verksamhetsstyrning genom att tydliggöra nämndernas uppdrag och förväntat 
resultat. 

Yrkanden 
Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till Sverigedemokraternas förslag till budget för 
2026 samt avslag till beslutssats 2-4. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till Vänsterpartiets förslag till budget för 2026 
samt avslag till beslutssats 4. 

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till Miljöpartiets förslag till budget för 2026 samt 
yrkar Maria Moraes (MP) bifall till beslutssats 2-3 samt avslag till beslutssats 
4.  

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till Centerpartiets förslag till budget för 2026 samt 
yrkar Lars Vikinge (C) bifall till beslutssats 2-4. 

Niklas Borg (M) yrkar bifall till  Socialdemokraternas och Moderaternas 
budgetförslag för 2026. 

Liselott Fager (KD) yrkar bifall till Kristdemokraternas förslag till budget för 
2026 samt avslag till beslutssats 2-4. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till Liberalernas förslag till budget för 2026 
samt avslag till beslutssats 2-4. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till Linköpingslistans förslag till budget för 2026 
samt avslag till beslutssats 2-4. 
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Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Socialdemokraternas och Moderaternas 
budgetförslag för 2026, Centerpartiets budgetförslag för 2026, 
Sverigedemokraternas budgetförslag för 2026, Linköpingslistans 
budgetförslag för 2026, Vänsterpartiets budgetförslag för 2026, Miljöpartiets 
budgetförslag för 2026, Kristdemokraternas budgetförslag för 2026 samt 
Liberalernas budgetförslag för 2026 och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt Socialdemokraternas och Moderaternas budgetförslag för 2026. 

Ordförande ställer därefter proposition på Niklas Borgs (M) med fleras yrkande 
om bifall till beslutssats 2 mot Chris Dahlqvists (SD) med fleras yrkande om 
avslag till beslutssats 2 och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Niklas 
Borgs (M) med fleras yrkande om bifall till beslutssats 2. 

Ordförande ställer därefter proposition på Niklas Borgs (M) med fleras yrkande 
om bifall till beslutssats 3 mot Chris Dahlqvists (SD) med fleras yrkande om 
avslag till beslutssats 3 och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Niklas 
Borgs (M) med fleras yrkande om bifall till beslutssats 3. 

Slutligen ställer ordförande proposition på Niklas Borgs (M) med fleras 
yrkande om bifall till beslutssats 4 mot Chris Dahlqvists (SD) med fleras 
yrkande om avslag till beslutssats 4 och finner att kommunstyrelsen beslutar 
enligt Niklas Borgs (M) med fleras yrkande om bifall till beslutssats 4. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse - Budget 2026 för Linköpings kommun med plan för 2027–
2031 samt skattesats, 2025–06–04 
Bilaga 1 - Budget för 2026 med plan för 2027–2031 
Bilaga 2 - Protokollsutdrag från kommunfullmäktiges presidium med förslag till 
budgetram för kommunens revisorer (2025-05-14 KFP §43) 
Bilaga 3 – Värdeöverföring bostadspolitiska medel 2026 
Bilaga 4 - Kommungemensam lokalförsörjningsplan 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder 
Samtliga förvaltningschefer 
Samtliga ekonomichefer 
Budgetchef, Henrik Karpe 
Kvalitetsstrateg, Jenny Bolander 
Stadsrevisor, Peter Alexandersson  
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§ 173 Ostlänken och ny järnväg genom Linköping – val 
av spårlinje i framtidens stationsområde 

Dnr KS 2025-453 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag till inriktningsbeslut om val 

av spårlinje för Ostlänken genom Linköpings tätort tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Linköpings kommun medfinansierar inte ett upphöjt stationsläge för 
Ostlänken. 

2. Den fortsatta processen och dialogen med Trafikverket fokuserar på ett 
attraktivt markförlagt stationsläge, som ger goda förutsättningar för 
stadsutveckling inom det nya stationsområdet. 

Reservationer 
Chris Dahlqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation:  

"Sverigedemokraterna värnar om skattebetalarnas pengar och har därför 
grundsynen att det befintliga stationsläget ska behållas. Vi vill istället utveckla 
stationsområdet till en fantastisk centralstation nära stadens centrum med ett 
moderniserat spårområde för att möta dagens och framtida kapacitetsbehov. 
Vi vill öka kapaciteten i järnvägsnätet genom att leda in ytterligare två spår och 
samtidigt möjliggöra bevarandet av Stångådals- och Tjustbanan. 
 
Med det nya stationsläget blir det en lång väg att gå från de centrala delarna 
för att nå det nya resecentrumet. Kostnaden för projektet är enorm och 
kommer att leda till skattehöjningar för Linköpingsborna. Dessutom råder stor 
osäkerhet kring om Ostlänken överhuvudtaget blir verklighet, vilket riskerar att 
resultera i att ett helt nytt resecentrum byggs i onödan. 
 
Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för vårt yrkande om att avslå ärendet 
i sin helhet." 

Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Den utbyggda järnvägen mellan Linköping och Järna ska förstärka Linköpings 
roll som regional nod, inte försvaga den. 
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Ostlänken är ett svar på ett eftersatt kommunikationsbehov för Linköping och 
regionen runt Linköping. Med förstärkta möjligheter till tågtrafik för både 
människor och gods finns det möjlighet att flytta över transporter från väg och 
järnväg. Bättre järnvägsförbindelser innebär också bättre möjligheter för 
regioner och orter att fortsätta erbjuda sina invånare goda livsvillkor. Därför är 
det mycket illa av Linköping att gå vidare med planeringen för Ostlänken om vi 
inte försäkrar oss om att även Stångådals- och Tjustbanan kan anslutas till 
Södra stambanan/Ostlänken. Under åren 1997-2003 gick det direkttåg från 
Kalmar till Stockholm via Linköping. Under den perioden var resandet längs 
Stångådalsbanan stadigt ökande och de som främst reste med de tågen kom 
från de mindre kommunerna hela vägen längs Stångådalsbanan. Från 
Högsby, Berga, Mörlunda, Hultsfred, Vimmerby och Kisa, för att nämna några 
orter och kommuner längs vägen. 

Att öka kapaciteten på järnvägen innebär en möjlighet att flytta transporter från 
väg till järnväg, det är en hållbar utveckling. Men att istället planera för att en 
ny järnväg främst ska öka resandet är inte hållbart, varken ur ett socialt eller 
ett ekologiskt perspektiv.  

Det är samtidigt viktigt att kommunen håller nere sina kostnader i samband 
med Ostlänken så mycket som möjligt. Det är dagens invånare i Linköping 
som får bära kostnaden, varje miljard i kostnad innebär en påtagligt försämrad 
välfärd eller ett behov av en skattehöjning för att finansiera investeringarna. 
Kommunen måste betala av sina skulder på 25 år för att inte belasta 
kommande generationer, som det heter i motiveringarna till det. Men då ska 
inte heller kommande generationer betala det redan nu genom en försämrad 
barnomsorg eller skola." 

Ärende 
Trafikverket har lämnat ett förslag till spårlinje som har studerats i två olika 
höjdlägen för järnvägsspåren i den nya stationen; i markförlagt läge likt i 
nuvarande Resecentrum, eller i ett upphöjt läge med järnvägsspår förlagda på 
bro. Linköpings kommun ombeds av Trafikverket att välja vilket av de två, i 
Trafikverkets samrådshandling (KS 2024-790, TRV 2014/72087), redovisade 
stationsalternativen som kommunen vill förorda för Ostlänken och den nya 
järnvägsanläggningen genom Linköpings nya stationsområde. 

Trafikverkets grundutförande i markförlagt läge 
Alternativet med markförlagda spår är Trafikverkets grundutförande och 
därmed det alternativ Trafikverket förordar och staten finansierar. Trafikverket 
och Linköpings kommun är överens om att hänsyn till både stads- och 
landskapsbilden samt natur- och kulturvärden ska utgöra viktiga grunder i val 
av det av staten finansierade grundutförandet, vilket beskrivs i den 
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gemensamma Avsiktsförklaring som tecknades hösten 2022 (KS 2022-557). 
Ett grundutförande ska vara en tillräckligt attraktiv och därmed acceptabel 
lösning för båda parter, men kommunen bereds möjlighet att medfinansiera till 
den statliga infrastrukturen för att lägga till funktioner och kvaliteter utöver 
grundutförandet. 

Upphöjt alternativ 
Eftersom det upphöjda alternativet, med spår förlagda på en bro, inte är 
Trafikverkets grundutförande krävs det beslut om kommunal medfinansiering 
för att Trafikverket ska avskriva markförlagda spår och jobba vidare med det 
upphöjda alternativet som ett kommunalt tillägg. Medfinansieringen bedöms 
av Trafikverket till cirka 5–6 miljarder kronor med identifierade 
besparingspotentialer om upp till 1,5 miljarder kronor. Besparingspotentialen 
beror på längden på järnvägsbron, där flera alternativ har utretts. I det 
markförlagda alternativet har kommunen gett förslag på kommunala tillägg för 
att möjliggöra fler funktioner och kvaliteter som bedöms vara viktiga för den 
framtida stadsutvecklingen. Exempel på tillägg är fler passager av järnvägen 
och skyddsåtgärder för att möjliggöra spårnära bebyggelse. De föreslagna 
tilläggen bedöms av Trafikverket kosta cirka 0,5–1,0 miljarder kronor, vilket 
utgör den potentiella kommunala medfinansieringen i ett markförlagt alternativ. 
I det fortsatta arbetet med järnvägsplan och detaljplaner kommer nya kalkyler 
att tas fram som, på ett mer detaljerat underlag och därmed med mindre 
osäkerhet, fastställer kostnader. 

Kommunledningsförvaltningens bedömning och förslag 
Mot bakgrunden att det upphöjda alternativet kräver en mycket omfattande 
medfinansiering från Linköpings kommun föreslår 
Kommunledningsförvaltningen att Linköpings kommun förordar att 
järnvägsspåren i det nya stationsområdet ska placeras i markförlagt läge, likt 
utformningen i nuvarande Resecentrum. Kommunen är positiv till att 
tillsammans med Trafikverket fortsätta arbetet med att skapa en funktionell 
och attraktiv stationsmiljö och bytespunkt. Vilka tillägg kommunen slutligen vill 
genomföra regleras i ett medfinansieringsavtal mellan kommunen och 
Trafikverket och beslutas av kommunfullmäktige längre fram i processen. 

Yrkanden 
Chris Dahlqvist (SD) yrkar avslag till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  
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Niklas Borg (M) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Stefan Erikson (M) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut samt yrkar Maria Moraes (MP) på följande tillägg:  

"Linköpings kommun deklarerar att en förutsättning för den framtida stationen i 
Linköping är att Stångådals-/Tjustbanan ansluts till den.  

Den fortsatta dialogen med Trafikverket ska ha som tydlig inriktning att 
säkerställa att Ostlänken och tillhörande infrastruktur stärker kopplingarna 
inom staden och till regionen genom väl integrerade och effektiva system för 
kollektivtrafik, cykel och gång. 

Att Linköpings kommun i den fortsatta dialogen med Trafikverket håller öppet 
för att nuvarande stationsläge även fortsatt kan användas för Ostlänken. 

Att kommunen samtidigt tydliggör att eventuella behov av framtida 
förbigångsspår bör lösas genom dragningar utanför stadens centrala delar, då 
det inte gynnar stadens utveckling att anpassa den till trafik med tåg med hög 
hastighet som passerar utan stopp eller transporterar farligt gods. 

Att planeringen för Ostlänken ska utgå från målsättningen att järnvägen i 
första hand ska bidra till att minska klimatpåverkande vägtransporter genom 
att erbjuda hållbara transporter för såväl gods- som persontrafik, snarare än 
att primärt fungera som en pendlingslösning för långväga arbetsresor. 
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Planeringen av Ostlänken i Linköping ska innebära möjligheter till 
godshantering i Linköping. Det är viktigt ur ett ekologiskt perspektiv, men 
också ur ett totalförsvarsperspektiv." 

Kristina Edlund (S) yrkar avslag till Maria Moraes (MP) tilläggsyrkanden.  

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Niklas Borgs (M) med fleras yrkande om 
bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut mot Chris Dahlqvists 
(SD) yrkande om avslag och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Niklas 
Borgs (M) med fleras yrkande om bifall till Kommunledningsförvaltningens 
förslag till beslut. 

Därefter ställer ordförande proposition på Maria Moraes (MP) 
tilläggsyrkandens mot Kristina Edlunds (S) yrkande om avslag till detsamma 
och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt Kristina Edlunds (S) yrkande 
om avslag till Maria Moraes (MP) tilläggsyrkanden.  

Protokollsanteckningar 
Sofia Frithioff (V) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Vänsterpartiet håller med om att ett markförlagt läge är idag det bästa 
alternativet då kostnaderna för ett upphöjt läge är alldeles för stora och 
dessutom risken för kostnadsökningar stor. Vi anser att det är av stor vikt att 
det fortsatta arbetet finns med ett arbete kring Stångådalsbanan och 
Tjustbanan samt dess dragning och anslutning till nya stationsläget." 

Åsa Wennergren (L) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Vi i Liberalerna ser fördelar med byggandet av Ostlänken kring transporter 
och resande i framtiden. Beslutet att arbeta vidare med ett attraktivt 
markförlagt stationsläge är positivt, inte minst med hänsyn till skattebetalarnas 
pengar. Ostlänken är ett stort projekt som från och med nu och framåt 
kommer ha stor påverkan på Linköpings stadsutveckling och inte minst för 
Linköpingsborna. Därför vill vi betona att kommunen har ett starkt fokus på 
medborgarperspektivet i den fortsatta processen." 

Lars Vikinge (C) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Ostlänken hade stor potential. Det skulle bli början på Europakorridoren. 
Järnvägen som skulle gå från Stockholm, via Linköping och Jönköping till 
Göteborg och Malmö och vidare ut på kontinenten. Den skulle öka 
spårkapaciteten i hela södra Sverige. Den skulle göra så att vi äntligen får 
möjlighet att rusta upp Södra stambanan. 
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Men vad blev det av den potentialen? Nästan ingenting. Den nuvarande 
regeringen med Kristdemokraterna vid infrastruktursrodret har gjort allt i sin 
makt för att förstöra Ostlänkens potential. Det blir inget höghastighetståg. Det 
blir inte någon fortsättning söderut mot kontinenten. Och tågen som kommer 
från Europa via tunneln under Fehrman Bält, de blir fast i Skåne utan spår att 
ta sig vidare i Sverige. Och vi som vill ta oss med tåg ut i Europa riskerar att 
bli kvar i Linköping utan möjlighet att resa vidare. Det blir bara räls, utan 
snabbtåg, mellan Linköping och Järna. Inget mer än så. 
 
Med detta sagt så stödjer vi Ostlänken med förhoppning om att en ny regering 
återupprättar potentialen och fortsätter med Europakorridoren. Vi stödjer 
också beslutet att förlägga stationen i markläge. Det går inte att motivera ett 
stationsläge på bro om merkostnaden för kommunen är minst 3,5 mdkr. 
Förmodligen ännu högre kostnad. Vi tror även att en markförlagd station 
snabbare växer in som en del av staden än vad ett broalternativ gör, även om 
ett broalternativ kan minska risken för en barriär mot Tornby och Skäggetorp." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Ostlänken och ny järnväg genom Linköping - val av 
spårlinje i framtidens stationsområde, 2025-06-03 
Bilaga - PM Val av spårlinje för Ostlänken vid nya Linköping C 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Biträdande kommundirektör, Sofia Malander 
Samhällsbyggnadsdirektör, Alisa Basic  



 

 
Sammanträdesprotokoll 33 (81) 

 Kommunstyrelsen 2025-06-10  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 174 Lokala ordningsföreskrifter - revidering 
Dnr KS 2023-345 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Revidering av Lokala ordningsföreskrifter för Linköpings kommun 
fastställs. 

Reservationer 
Lars Vikinge (C) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Ett förbud mot tiggeri är bara ett exempel på symbolpolitik som varken hjälper 
de människor det berör eller stärker den sociala sammanhållningen i vår 
kommun. Det riskerar tvärtom att spä på fördomar och utanförskap, och att 
stigmatisera redan marginaliserade grupper. Precis som i andra kommuner 
där liknande förbud införts, ser vi en oroande utveckling där juridiken används 
för att driva bort fattiga snarare än att hjälpa dem. 
 
Det är både ovärdigt och ineffektivt att försöka hantera fattigdom och social 
utsatthet med ordningsföreskrifter. Tiggeri är i sig inte ett ordningsproblem – 
det är ett uttryck för djup ekonomisk och social nöd. Att förbjuda tiggeri 
förändrar inte det faktum att människor är fattiga och lever i utsatthet. Det 
förändrar inte det faktum att människor exploateras och utnyttjas. Ett förbud 
mot tiggeri innebär dessutom en ökad risk för andra brott och en ännu större 
utsatthet. Att förbjuda människor att be om hjälp är inte förenligt med de 
humanistiska värden som vi vill att Linköping ska stå för. Vi kan bättre än så. 
 
Därför yrkade vi på att stryka hela paragrafen om insamling av pengar, vilket 
vi också reserverar oss till förmån för. När detta yrkande sedan föll kunde vi 
inte med gott samvete yrka bifall till de nya ordningsföreskrifterna. Inte heller 
kunde vi yrka avslag då vi tycker att andra förändringar, bland annat om 
användning av lustgast i berusningssyfte och förändringar för användandet av 
fyrverkerier, är mycket bra och efterlängtade förändringar." 

Chris Dahlqvist (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande.  

Sofia Frithioff (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  
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"Vi anser att förslaget till ordningsföreskrifternas övriga punkter (förutom §12) 
är bra ändringar. Vi kan dock inte stå bakom §12 i förslag till 
ordningsföreskrifterna.  

Att förbjuda tiggeri är något som vi inte kan stå bakom. Att förbjuda detta 
innebär inte att vi kommer tillrätta med problemet att människor lever i 
fattigdom och utsatthet. Eller det faktum att människor exploateras och 
utnyttjas. För att komma åt det problemet är det exploatörerna som ska 
lagföras. Inte den som exploateras.  

Att vara emot tiggeriförbud är inte detsamma som att vara för tiggeri. Vi i 
Vänsterpartiet är emot att människor ska behöva tigga för sin överlevnad. Men 
ett tiggeriförbud löser inte problemet, utan det flyttar bara problemet någon 
annanstans.  

Konsekvensen av att kriminalisera själva existensen som fattig människa är 
en föråldrad syn att sociala problem ska lösas med polisiära metoder. Vi får gå 
tillbaka så långt som till 1885 och lösdriverilagen som bland annat 
kriminaliserade tiggeri (och hemlöshet). När sedan socialpolitiken och 
välfärdspolitiken gjorde sitt intåg i Sverige kom samhället på bättre tankar hur 
man skulle handskas med fattigdom." 

Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

" Vi anser att det är både ovärdigt och ineffektivt att försöka hantera fattigdom 
och social utsatthet med ordningsföreskrifter. Tiggeri är i sig inte ett 
ordningsproblem – det är ett uttryck för djup ekonomisk och social nöd. Att 
förbjuda människor att be om hjälp är inte förenligt med de humanistiska 
värden som vi vill att Linköping ska stå för. 

Förbudet är ett exempel på symbolpolitik som varken hjälper de människor det 
berör eller stärker den sociala sammanhållningen i vår kommun. Det riskerar 
tvärtom att spä på fördomar och utanförskap, och att stigmatisera redan 
marginaliserade grupper. Precis som i andra kommuner där liknande förbud 
införts, ser vi en oroande utveckling där juridiken används för att driva bort 
fattiga snarare än att hjälpa dem. 

Vi anser att kommunens resurser borde läggas på insatser som verkligen gör 
skillnad – som socialt stöd, bostäder, utbildning och samverkan med 
civilsamhället – inte på att förbjuda fattiga människor att synas i det offentliga 
rummet. 
Miljöpartiet står fast vid att alla människor har rätt till ett värdigt bemötande, 
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oavsett var de kommer ifrån eller vilken ekonomisk situation de befinner sig i. 
Ett tiggeriförbud löser inga problem, det osynliggör dem bara." 

Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation:  

"Vi kristdemokrater är i princip emot institutionaliserade och återkommande 
böneutrop. Vi anser inte att vår hållning i frågan begränsar religionsfriheten, vi 
menar istället att den bevarar möjligheten för den som inte önskar lyssna att 
säga nej tack och bli respekterad för detta. I Linköpings kommun är frågan om 
böneutrop idag reglerad i våra lokala ordningsföreskrifter: 11 § Information, 
reklam, propaganda eller andra budskap som riktar sig till personer på 
offentliga platser, får inte ske genom högtalare eller liknande utan tillstånd av 
polismyndigheten. Vi anser dock att frågan om återkommande och 
institutionaliserade böneutrop från religiösa byggnader är mer komplicerad än 
att enbart handla om bullernivåer och menar därför att våra lokala 
ordningsföreskrifter bör förtydligas i denna fråga." 

Ärende 
Varje mandatperiod görs en översyn av de lokala ordningsföreskrifterna. Vid 
denna översyn har det uppmärksammats behov av revidering framförallt 
avseende hanteringen av fyrverkerier och lustgas. Därutöver har 
uppmärksammats behov av språkliga justeringar och uppdateringar av vilka 
platser som ska anses som allmän plats exempelvis uppdatering av listan för 
de kommunala badplatserna samt tillägg av bland annat kopplingstvång för 
hundar på lek- och aktivitetsplatser. Kommunledningsförvaltningen har vid den 
språkliga genomgången utgått från Sveriges kommuner och regioners Cirkulär 
23:04 med Nytt underlag för lokala ordningsföreskrifter samt uppdaterat 
föreskrifterna efter kommunens grafiska profil. Från politiskt håll har framförts 
önskemål om att utreda frågan om reglering av passiv penninginsamling, 
varvid förvaltningen ser att sådan möjlighet finns och förslår därför en sådan 
reglering. 

Kommunstyrelsen beslutade den 6 maj 2025, § 139, att remittera förslag till 
revidering till Polismyndigheten region öst och Räddningstjänsten Östra 
Götaland. Polismyndigheten hade inget att erinra mot förslagen. 
Räddningstjänsten föreslog mindre revideringar som arbetats in i §§ 7-9 samt 
att Gamla Linköping lagts till i § 20. Sedan kommunstyrelsens beslut har även 
kartbilagorna i förslaget uppdaterats layoutmässigt och bilagan avseende 
listan på de kommunala badplatserna förtydligats språkligt. Revideringarna 
föreslås träda i kraft den 1 augusti 2025. 
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Yrkanden 
Lars Vikinge (C) yrkar på att stryka § 12 gällande förbud mot passiv insamling 
av pengar (tiggeri).  

Chris Dahlqvist (SD) yrkar på att ändra stycket “Passiv insamling av pengar 
(tiggeri) får inte ske inom de avgränsade områden som redovisas på bifogade 
kartor” till “Passiv insamling av pengar (tiggeri) får inte ske inom Linköpings 
kommun.” 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Sofia Frithioff (V) yrkar på att stryka § 12 gällande förbud mot passiv insamling 
av pengar (tiggeri).  

Maria Moras (MP) yrkar bifall till Sofia Frithioffs (V) och Lars Vikinges (C) 
ändringsyrkande om att stryka § 12 gällande förbud mot passiv insamling av 
pengar (tiggeri).  

Liselotte Fager (KD) yrkar på följande ändring:  

"Vi yrkar på att våra ordningsföreskrifter kompletteras med följande text under 
§11: Böneutrop via ljudverk eller dylikt är inte tillåtet, då det för det omgivande 
samhället kan upplevas som störande samt kulturellt och religiöst 
polariserande.” I övrigt yrkar Liselotte Fager (KD) bifall till 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut. 

Chris Dahlqvist (SD) yrkar bifall till Liselotte Fagers (KD) ändringsyrkande.  

Niklas Borg (M) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut 
samt yrkar Niklas Borg (M) avslag till Chris Dahlqvists (SD), Lars Vikinges (C), 
Sofia Frithioffs (V) och Liselotte Fagers (KD) ändringsyrkanden.  

Lars Vikinge (C) yrkar avslag till Liselotte Fagers (KD) och Chris Dahlqvists 
(SD) ändringsyrkande. 

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lars Vikinges (C) med fleras 
ändringsyrkande om att att stryka § 12 gällande förbud mot passiv insamling 
av pengar (tiggeri) mot Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till detsamma och 
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finner att kommunstyrelsen bifaller Niklas Borgs (M) yrkande om att avslå Lars 
Vikinges (C) med fleras ändringsyrkande. 

Därefter ställer ordförande proposition på Chris Dahlqvists (SD) 
ändringsyrkande om att ändra stycket “Passiv insamling av pengar (tiggeri) får 
inte ske inom de avgränsade områden som redovisas på bifogade kartor” till 
“Passiv insamling av pengar (tiggeri) får inte ske inom Linköpings kommun” 
mot Niklas Borgs (M) med fleras avslagsyrkande till detsamma och finner att 
kommunstyrelsen bifaller Niklas Borgs (M) med fleras yrkande om att avslå 
Chris Dahlqvists (SD) ändringsyrkande. 

Ordförande ställer proposition på Liselotte Fagers (KD) ändringsyrkande om 
böneutrop mot Niklas Borgs (M) med fleras avslagsyrkande till detsamma och 
finner att kommunstyrelsen bifaller Niklas Borgs (M) med fleras yrkande om att 
avslå Liselotte Fagers (KD) ändringsyrkande. 

Slutligen ställer ordförande proposition på Kommunledningsförvaltningens 
förslag i sin helhet och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Protokollsanteckningar 
Cecilia Helber (LL) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Vi i Linköpingslistan är positiva till de föreslagna tilläggen till de lokala 
ordningsföreskrifterna avseende reglering av lustgas, passiv insamling av 
pengar och pyrotekniska varor. Vi ser positivt på dessa förändringar, då de 
bidrar till att 
stärka tryggheten och ordningen i Linköpings kommun samt minskar risker för 
människor, djur och egendom. I vår motion om pyroteknik, inlämnad i maj 
2023, föreslog vi att 18 § första stycket i de lokala ordningsföreskrifterna skulle 
ändras till att omfatta hela Linköpings kommun. De nu av styret föreslagna 
ändringarna, inklusive tillståndskrav i specifika områden och totalförbud på 
platser som begravningsplatser, skolgårdar, förskolegårdar och Gamla 
Linköping, ligger helt i linje med intentionerna i vår motion." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Lokala ordningsföreskrifter, revidering (efter samråd) 2025-
05-28 
Bilaga 1 – Nuvarande lokala ordningsföreskrifter 
Bilaga 2 – Förslag till reviderade lokala ordningsföreskrifter (efter samråd) 
2025-05-28 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Kommunens nämnder 
Juridikenheten 
Polismyndigheten, region öst 
Räddningstjänsten Östra Götaland 
Länsstyrelsen i Östergötlands län 
 
Kommunstyrelsen ajournerar sig mellan kl. 15:28 -15:38  
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§ 175 Årsredovisningar för de delägda bolagen AB Kinda 
Kanal, Scenkonst Öst AB samt Östsvenska 
Yrkeshögskolan, information  

Dnr KS 2025-346 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunledningsförvaltningens förslag tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Kommunfullmäktige noterar informationen 

Ärende 
Kommunstyrelsen ska enligt reglementet regelmässigt till kommunfullmäktige 
rapportera hur verksamheten i kommunen och de bolagen kommunen helt 
eller delvis äger eller annars har intresse i utvecklas, och hur den totala 
ekonomiska ställningen är under budgetåret. 

För kommunen och de av kommunen helägda bolagen redovisas detta i 
samband med årsredovisningen. För de delägda bolagen biläggs här 
årsredovisningar och granskningsrapporter för att säkerställa att 
kommunfullmäktige har information om hur respektive bolag utvecklas. 

De bolag som här avses är; Scenkonst Öst AB, AB Kinda Kanal samt 
Östsvenska Yrkeshögskolan AB. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunfullmäktige noteras 
informationen. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Årsredovisningar för de delägda bolagen, information, 
2025-05-21 
Scenkonst Öst AB, Årsredovisning samt granskningsrapport 
AB Kinda Kanal, Årsredovisning samt granskningsrapport 
Östsvenska Yrkeshögskolan AB, Årsredovisning samt granskningsrapport 
__________ 

Beslutet skickas till: 
-  



 

 
Sammanträdesprotokoll 40 (81) 

 Kommunstyrelsen 2025-06-10  

 
 
 

    

Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 176 Motion (SD) - Ändra taxan för parkering och inför 
fri parkering i Linköpings stadskärna på helger för 
en levande stadskärna, svar 

Dnr KS 2024-172 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens första beslutssats avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt att 
parkeringsavgifter skapar bättre tillgänglighet och framkomlighet i Linköpings 
tätort. 

2. Motionens andra beslutssats första del gällande kostnadsfri parkering på de 
kommunala parkeringsplatserna avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt att 
parkeringsavgifter skapar bättre tillgänglighet och framkomlighet i Linköpings 
tätort. Fri parkering skapar hög efterfrågan på parkeringsplatser och försvårar 
för dem som behöver komma nära verksamheter eller butiker i innerstaden. 

3. Motionens andra beslutssats andra del gällande gratis parkering i 
parkeringshus avslås med hänvisning till att kommunfullmäktige inte har 
beslutsmandat eftersom parkeringshusen ägs och förvaltas av Sankt Kors 
Fastighets AB. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"För en levande stadskärna är det viktigt att framkomligheten är god. En god 
framkomlighet innebär bland annat ett väl fungerande vägnät till och från stan 
men även att det finns gott om parkeringsplatser för alla besökare. Ekonomin 
för många är ansträngd och därav tycker vi att det är en fin gest att införa mer 
kostnadsfri parkering i Linköping centrum under helger för att stötta 
Linköpingsborna samt företagen i vår kommun. Ett sådant förslag belastar inte 
heller Linköpings kommun eller de berörda bolagens ekonomi nämnvärt vilket 
gör att nyttan och glädjen av en mer generös taxa och kostnadsfri parkering är 
mycket rimlig." 

Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 
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Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Cecilia Helber (LL) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärende 
Chris Dahlqvist (SD) och Anders Sköld (SD) föreslår i motion daterad 2024-
01-25 att: 

· Upphäva den nya förändringen av taxa för parkering på allmän 
platsmark 2024 och återgå till tidigare beslut om taxan för 
parkeringsavgifter. 

· Införa kostnadsfri parkering på de kommunala 
parkeringsplatserna och parkeringshusen i innerstaden på 
lördagar och söndagar. 

Under hösten 2023 sågs parkeringsavgifterna på kommunala gator över. För 
att minska belastningen på gatorna och samtidigt öka tillgängligheten och 
framkomligheten i staden har Linköpings kommun beslutat att avgifterna för att 
använda dessa parkeringsplatser ändras. I innerstaden/city kommer även 
tidsregleringen på gatuparkeringarna att ändras. Samhällsbyggnadsnämnden 
fattade beslut 2024-01-24, § 10 ”Beslut om förändring av taxa för parkering på 
allmän platsmark 2024” som trädde i kraft 2 april 2024. 

Beslut om parkeringsavgifter i parkeringshus som ägs av Sankt Kors fattas av 
Sankt Kors styrelse. I dagsläget är det avgiftsfritt att parkera på söndagar 
kl 11-17 i Akilles, Baggen, Detektiven, Druvan och Åhlens. Det finns inga 
planer från styrelsen att ändra nuvarande beslut enligt Sankt Kors. 

Miljö- och samhällbyggnadsförvaltningen föreslår att motionens avslås. 
Motiveringen till detta är att parkeringsavgifter skapar bättre tillgänglighet och 
framkomlighet i Linköpings tätort. Fri parkering skapar hög efterfrågan på 
parkeringsplatser och försvårar för dem som behöver komma nära 
verksamheter eller butiker i innerstaden. Gällande gratis parkering i 
parkeringshus så har kommunfullmäktige inte beslutsmandat eftersom 
parkeringshusen ägs och förvaltas av Sankt Kors. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-05-21 § 90 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 
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1. Motionens första beslutssats avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt att 
parkeringsavgifter skapar bättre tillgänglighet och framkomlighet i Linköpings 
tätort. 

2. Motionens andra beslutssats första del gällande kostnadsfri parkering på de 
kommunala parkeringsplatserna avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt att 
parkeringsavgifter skapar bättre tillgänglighet och framkomlighet i Linköpings 
tätort. Fri parkering skapar hög efterfrågan på parkeringsplatser och försvårar 
för dem som behöver komma nära verksamheter eller butiker i innerstaden. 

3. Motionens andra beslutssats andra del gällande gratis parkering i 
parkeringshus avslås med hänvisning till att kommunfullmäktige inte har 
beslutsmandat eftersom parkeringshusen ägs och förvaltas av Sankt Kors 
Fastighets AB. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen.  

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till motionen.  

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen.  

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen.  

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Mikael Sanfridson (S) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut mot Jörgen Rings (SD) 
med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 
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Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2025-05-21 § 90 
Tjänsteskrivelse – Motion (SD) - Ändra taxan för parkering och inför fri 
parkering i Linköpings stadskärna på helger för en levande stadskärna, svar, 
2025-05-06 
Bilaga 1 – Motionen 
Bilaga 2 – SBN 2024-01-24, § 10 ”Beslut om förändring av taxa för parkering 
på allmän platsmark 2024” 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionärerna 
VD Sankt Kors Fastighets AB, Anna-Maria Jakobsson  
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§ 177 Motion (LL) - Starta projektet "Seniorer i skolan” i 
Linköpings kommun, svar 

Dnr KS 2024-549 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Bildningsnämnden och barn- och ungdomsnämndens förslag till 

beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalls. 

2. Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten att införa 
projekt liknande ”Seniorer i skolan”. 

Ärende 
Maria Esbjörnsson Lakatos (LL) och Cecilia Hellber (LL) föreslår i en motion 
daterad 2024-06-03 att: 

· Utreda möjligheten att införa projektet “Seniorer i skolan” i 
Linköpings kommun efter modell från Karlskrona och Nässjö. 

Utbildningsförvaltningen föreslår att motionen bifalls och att 
Utbildningsförvaltningen ges i uppdrag att utreda möjligheten att införa projekt 
liknande “Seniorer i skolan” i Linköpings kommun. Utredningen behöver 
beakta juridiska konsekvenser bl.a. utifrån arbetsmiljö- och skollagstiftning 
samt återkomma till nämnden med rekommendationer. 

Bildningsnämndens beslut 2025-05-21 § 51 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalls. 

2. Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten att införa 
projekt liknande ”Seniorer i skolan”. 

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2025-05-22 § 82 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 
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Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Utbildningsförvaltningens förslag till beslut tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen bifalls. 

2. Barn- och ungdomsnämnden får i uppdrag att utreda möjligheten att införa 
projekt liknande ”Seniorer i skolan”. 

Yrkanden 
Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut.  

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Niklas Borg (M) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut. 

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut.  

Beslutsordning 
Ordföranden ställer proposition på Cecilia Helbers (LL) med fleras yrkande om 
bifall till bildningsnämndens och barn- och ungdomsnämndens förslag till 
beslut och finner att kommunstyrelsen beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag bildningsnämnden 2025-05-21 § 51 
Ojusterat protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2025-05-22 § 82 
Tjänsteskrivelse – Motion (LL) – Starta projektet ”Seniorer i skolan” i 
Linköpings kommun, svar, 2025-04-25 
Bilaga - Motionen 
 
__________ 
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Beslutet skickas till: 
Motionärerna  
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§ 178 Motion (L) - Reducerad parkeringsavgift i 
innerstaden under helger, svar 

Dnr KS 2024-1122 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens första beslutssats avslås med hänvisning till att gällande 
reducering av avgiften i parkeringshus så har kommunfullmäktige inte 
beslutsmandat eftersom parkeringshusen ägs och förvaltas av Sankt Kors 
Fastighets AB. 

2. Motionens andra beslutssats avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt med hänvisning till 
att parkering på gatumark är till för kortare ärenden i innerstaden. Efter 
införandet av nya tidsbegränsningar har tillgängligheten för kortare besök 
ökat, fler har kunnat använda gatuparkeringarna än innan. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Cecilia Helber (LL) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation:  

"Vi Liberaler beklagar att S+M-styret inte väljer att lyssna på Linköpings 
medborgare och företagare. En levande innerstad har många goda effekter på 
kommunen och staden. Detta skapas genom att underlätta för medborgare att 
ta sig till och från innerstan och med en reducerad avgift på helgerna hade fler 
haft möjlighet att få ta del av vår innerstad. Tyvärr väljer S+M-styret att skylla 
på byråkratiska undanflykter än att gå oss och Linköpings medborgare till 
mötes. Det är djupt olyckligt!" 

Ärende 
Johan Thoren (L) föreslår i en motion daterad 2024-12-09 att: 

· Avgiften i stadskärnans kommunala parkeringsgarage 
reduceras med 50% under lördagar och söndagar.  
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· Miljö- och samhällsbyggnadskontoret får i uppdrag att utreda 
nya maxtider på kommunala parkeringsplatserna i innerstaden 
under lördagar och söndagar. 

Miljö- och samhällbyggnadsförvaltningen föreslår att motionens avslås. 
Motiveringen till detta är att kommunfullmäktige inte har beslutsmandat för 
parkeringsavgifter i parkeringshusen eftersom de ägs och förvaltas av Sankt 
Kors Fastighets AB.  

Gällande tidsregleringen på gatumarksparkering är motiveringen att den 
nuvarande tidsregleringen bidrar till en bättre tillgänglighet och framkomlighet i 
Linköpings tätort. Att kunna parkera under lång tid på gatuparkeringar bidrar 
till en högre efterfrågan på parkeringsplatserna och försvårar för dem som 
behöver komma nära verksamheter eller butiker i innerstaden/city för kortare 
ärenden. För längre besök finns stadens parkeringshus tillgängliga. 

Samhällsbyggnadsnämndens beslut 2025-05-21 § 89 

1. Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut tillstryks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionens första beslutssats avslås med hänvisning till att gällande 
reducering av avgiften i parkeringshus så har kommunfullmäktige inte 
beslutsmandat eftersom parkeringshusen ägs och förvaltas av Sankt Kors 
Fastighets AB. 

2. Motionens andra beslutssats avslås med hänvisning till 
samhällsbyggnadsnämndens beslut 2024-01-24, § 10 samt med hänvisning till 
att parkering på gatumark är till för kortare ärenden i innerstaden. Efter 
införandet av nya tidsbegränsningar har tillgängligheten för kortare besök 
ökat, fler har kunnat använda gatuparkeringarna än innan. 

Yrkanden 
Stefan Erikson (M) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till motionen.  

Liselotte Fager (KD) yrkar bifall till motionen.  
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Lars Vikinge (C) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till motionen.  

Åsa Wennergren (L) yrkar bifall till motionen.  

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om 
bifall till samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut mot Åsa Wennergrens 
(L) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt Stefan Eriksons (M) med fleras yrkande om bifall till 
samhällsbyggnadsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag samhällsbyggnadsnämnden 2025-05-21 § 89 
Tjänsteskrivelse – Motion (L) - Reducerad parkeringsavgift i innerstaden under 
helger, svar, 2025-05-06 
Bilaga 1 – Motionen 
Bilaga 2 – SBN 2024-01-24, § 10 ”Beslut om förändring av taxa för parkering 
på allmän platsmark 2024” 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären 
VD Sankt Kors, Anna-Maria Jakobsson  
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§ 179 Motion (MP) - Förbättrad digital samverkan i 
vården för ökad kvalitet och delaktighet, svar  

Dnr KS 2025-164 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Vård- och äldreomsorgsnämndens förslag till svar på motionen 

tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen anses besvarad med hänvisning till den pågående förstudien av 
ett nytt verksamhetssystem. 

Reservationer 
Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Miljöpartiet anser att motionen bör bifallas eftersom innehållet i motionen är 
att just ställa krav i upphandlingen av nytt journalsystem. Vi anser att det är 
avgörande att det nya systemet ska ha digitala möjligheter så att både 
Linköpings kommun och Region Östergötland ska kunna mötas digitalt, och 
även ökad digital delaktighet för brukare och deras närstående och den 
kommunala vården och omsorgen." 

Ärende 
Joakim Hörsing (MP) föreslår i en motion daterad 2025-01-27 att: 

· Kommunen påbörjar arbetet med att ta fram ett nytt 
sammanhållet journalsystem under 2025 och prioriterar 
ekonomiska resurser för detta arbete. 

· Det nya journalsystemet säkerställer öppna gränssnitt som 
möjliggör teknisk samverkan med andra aktörer, såsom 
kommuner, regioner och myndigheter. 

· Det nya journalsystemet gör det tekniskt möjligt för patienter 
och närstående att digitalt få tillgång till relevant information, 
såsom genomförandeplaner, och på så sätt stärka deras 
delaktighet och trygghet i vård- och omsorgsprocessen. 

· Kommunen i sitt digitaliseringsarbete väljer beprövade 
lösningar som främjar samverkan och effektivitet, såsom 
integration med Ineras e-tjänster. 

Vård- och omsorgsförvaltningen delar motionärens uppfattning om vikten av 
en sammanhållen digital informationshantering inom vården. För att 
säkerställa en strategisk och hållbar implementering har kommunen redan 
initierat en förstudie under 2025 för att utreda behovet av ett nytt 
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verksamhetssystem. Kostnaden för förstudien ingår i den redan fastslagna 
internbudgeten. 

Vård- och omsorgsförvaltningen föreslår vård- och äldreomsorgsnämnden 
tillstyrka kommunstyrelsen i sin beredning inför kommunfullmäktiges beslut att 
motionen besvaras med hänvisning till den pågående förstudien av ett nytt 
verksamhetssystem. 

Vård- och äldreomsorgsnämndens beslut 2025-05-22, § 78 

1. Vård- och omsorgsförvaltningens förslag på svar på motionen tillstyrks. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Vård- och äldreomsorgsnämndens förslag på svar på motionen tillstyrks. 

Förslag till kommunfullmäktiges beslut 

1. Motionen anses besvarad med hänvisning till den pågående förstudien av 
ett nytt verksamhetssystem. 

Yrkanden 
Mikael Sanfridson (S) yrkar bifall till vård- och äldreomsorgsnämndens förslag 
till beslut. 

Maria Moraes (MP) yrkar bifall till motionen.  

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till motionen.  

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till vård- och äldreomsorgsnämndens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Mikael Sanfridsons (S) med fleras yrkande 
om bifall till vård- och äldreomsorgsnämndens förslag till beslut mot Maria 
Moraes (MP) med fleras yrkande om bifall till motionen och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt Mikael Sanfridsons (S) yrkande om bifall till 
vård- och äldreomsorgsnämndens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag vård- och äldreomsorgsnämnden 2025-05-22, § 78 
Tjänsteskrivelse – Motion (MP) - Förbättrad digital samverkan i vården för 
ökad kvalitet och delaktighet, svar, 2025-04-08 
Bilaga – Motionen 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Motionären  
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§ 180 Delårsrapport för kommunens bolag per den 30 
april med prognos för helår 2025 

Dnr KS 2025-43 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Delårsrapporten för kommunens bolag och kommunalförbund per 

den 30 april med prognos för helår 2025 godkänns. 

Ärende 
Kommunstyrelsen har ett övergripande ansvar för kommunkoncernens 
utveckling och ekonomiska ställning. Av den anledningen lämnar kommunens 
bolag och förbund en delårsrapport per den 30 april. I delårsrapporterna 
redovisas resultat för perioden och helårsprognos samt korta kommentarer 
angående resultat och prognos. 

Resultat 

Bolagens resultat efter finansiella poster (exklusive koncernelimineringar) per 
30 april 2025 uppgår till 589 mnkr, vilket är 88 mnkr lägre jämfört med samma 
period föregående år (677 mnkr).  

Bolagen visar ett prognostiserat helårsresultat som ligger 48 mnkr lägre än 
budget 2025 och denna avvikelse kan huvudsakligen hänföras till Tekniska 
verken som visar en avvikelse på minus 51 mnkr mot budget. Bedömningen 
bygger på nuvarande marknadsindikationer om elpriser och därtill innehåller 
prognosen många osäkerhetsfaktorer vilken innebär att slagen kan bli stora. 
Budgeten, liksom prognosen för resterande del av året, bygger på så kallade 
normalårsantaganden avseende temperatur, nederbörd och vindförhållanden. 
Kostnader för säkerhetshöjande åtgärder kommer sannolikt att öka. Ett flertal 
åtgärder har initierats för att den negativa avvikelsen mot budget ska bli så låg 
som möjligt. Vid årsskiftet görs också sedvanlig nedskrivningsprövning där det 
kan finnas risk för nedskrivning för vissa områden.  

Linköpings Stadshus visar ett högre prognostiserat helårsresultat med 6 mnkr 
jämfört med budget. Den enskilt största anledningen är lägre finansiella 
kostnader för den interna revers Stadshus har mot bolagen. 

Lejonfastigheters helårsprognos visar på en minskning med 3 mnkr mot 
budget. Minskningen beror på lägre intäkter för egenägda fastigheter än 
budget främst på grund av lägre uppräkning än budgeterat. Planerat underhåll 
beräknas bli högre än budget. Personalkostnader beräknas bli högre än 
budget på grund av kostnader för bemanningskonsulter kopplat till ett nytt 
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fastighetssystem Savann och ett beslut om 3 nya tjänster på en ny avdelning, 
Lokalförsörjning, för att stärka samarbetet med kommunen.    

Investeringar 

Bolagens nettoinvesteringar uppgår till 1072 mnkr per 30 april 2025, vilket är 
155 mnkr högre jämfört med samma period föregående år (917 mnkr). 

Helårsprognosen 2025 uppgår till 3 858 mnkr, vilket är 1 mnkr lägre än 
budget. 

Tekniska verken prognostiserar en avvikelse på investeringar på minus 5 
mnkr. Investeringarna för första tertialet är i paritet med budget. Inom samtliga 
verksamhetsområden har investeringar genomförts för att upprätthålla och 
säkerställa tillgänglighet av leveranser. Prognosen för året beräknas hamna 
kring budgeterad nivå. 

Lejonfastigheter prognostiserar en budgetavvikelse på investeringar på plus 4 
mnkr som kopplas till nettot av ökningen av reinvesteringar (som man får hyra 
för) med 8 mnkr, ökningen av underhåll som klassificeras som investeringar 
med 17 mnkr samt minskningen av investeringsprojekt med 21 mnkr. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Delårsrapport för kommunens bolag och kommunalförbund 
per den 30 april med prognos för helår 2025, 2025-05-21 
Bilaga - Delårsrapport för kommunens bolag och kommunalförbund per den 
30 april med prognos för helår 2025. 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Controller Kamilla Dulaimi  
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§ 181 Riktlinje för krisberedskap och civilt försvar, 
revidering 

Dnr KS 2025-394 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förslag till reviderad och omarbetad Riktlinje för krisberedskap och 

civilt försvar fastställs. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att revidera/ta fram och fastställa 
till riktlinjen hörande tillämpningsanvisningar och instruktioner som 
är nödvändiga för att kommunen ska kunna uppfylla kommunens 
ansvar enligt gällande lagstiftning och kommunens styrande 
dokument inom området. 

Ärende 
Riktlinjen för krisberedskap och civilt försvar syftar till att konkretisera 
Linköpings kommuns säkerhetspolicy.  

Förslaget till reviderad och omarbetad riktlinje tydliggör bland annat 
kommunens krisledningsorganisation och krisledningsnivåer – från 
grundberedskap till höjd beredskap. Revideringarna grundar sig på 
omvärldsläget, de senaste årens händelser samt erfarenheter och lärdomar 
från genomförda övningar. Erfarenheterna pekar på behovet av att förenkla 
och arbeta så lika vardagen som möjligt, både i fråga om begrepp och roller 
samt krishanteringssystem men också ett behov av en tydligare inriktning när 
det gäller utbildning och övning. I grunden kvarstår metodiken för krisledning. 
 
Regeringens budskap är tydligt. Takten behöver öka när det gäller 
upprustningen av det civila försvaret. Linköpings kommuns arbete med att öka 
kommunens förmåga att hantera samhällsstörningar ligger i linje med 
regeringens budskap. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Protokollsanteckningar 
Maria Moraes (MP) lämnar följande protokollsanteckning:  

"Miljöpartiet de gröna i Linköping anser att den reviderade riktlinjen för 
krisberedskap och civilt försvar inte i tillräcklig utsträckning integrerar 
klimatrelaterade risker eller perspektiv på social hållbarhet. 
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Även om dokumentet hänvisar till kommunens klimatanpassningsplan, saknas 
en konkret beskrivning av hur klimatförändringarnas effekter – såsom torka, 
översvämningar, extremvärme eller energibrist – påverkar kommunens 
beredskap och planering. Det framgår inte hur dessa risker analyseras, 
prioriteras eller hanteras i praktiken. I en tid där klimatrelaterade kriser blir allt 
vanligare, är det otillräckligt att hänvisa till andra styrdokument utan att 
förankra innehållet i krisberedskapen. 

Vi vill också understryka att vi tidigare har uttryckt kritik mot kommunens 
klimatanpassningsplan, eftersom den saknar tillräcklig finansiering och 
tydlighet i ansvarsfördelning. Det råder stor osäkerhet kring hur mycket av 
handlingsplanen som faktiskt kommer kunna genomföras. Att då använda 
planen som bärande grund för klimatanpassad beredskap innebär ytterligare 
sårbarhet i kommunens krishanteringsförmåga. 

Därtill saknas i riktlinjen en tydlig redovisning av hur kommunen identifierar 
och stöttar socialt sårbara grupper i krissituationer – såsom äldre, personer 
med funktionsnedsättning, nyanlända eller invånare i socioekonomiskt utsatta 
områden. Ett robust samhälle kräver mer än ledningsstrukturer; det kräver att 
trygghet, delaktighet och tillgång till stöd garanteras för alla. 

Miljöpartiet de gröna i Linköping anser att framtida uppdateringar bör tydligt 
koppla krisberedskapen till kommunens hållbarhetsmål, 
klimatanpassningsstrategi och arbete för social sammanhållning och 
resiliens." 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Riktlinje för krisberedskap och civilt försvar, revidering, 
2025-05-15 
Bilaga 1 Förslag till reviderad Riktlinje för krisberedskap och civilt försvar 
 
Bilaga 2 Riktlinje för krisberedskap och civilt försvar, 2021-04-20 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder och förvaltningar 
Kommunledningsgruppen 
Bitr förvaltningschef KLF 
Säkerhetsenheten 
Kommunala bolag  
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§ 182 Kommundirektörens beslut om inriktning och 
samordning - att motverka subversiv verksamhet, 
information 

Dnr KS 2025-423 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras. 

Ärende 
Sedan flera år bedrivs omfattande subversiv verksamhet riktad mot Sverige. 
För att motverka subversiv verksamhet i Linköpings kommun behöver såväl 
medborgare som kommunens medarbetare och chefer uppmärksammas på 
syfte och förekomst. Vidare behöver kommunen ha en strategisk och 
strukturell förmåga att uppmärksamma och förstå händelser kopplat till 
påverkan och subversiv aktivitet. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Kommundirektörens beslut - Inriktning och samordning att 
motverka subversiv verksamhet, 2025-05-15 
Bilaga – Kommundirektörens beslut 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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§ 183 Riktlinje om informationssäkerhet, revidering 
Dnr KS 2025-431 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förslag till revidering av Riktlinje för informationssäkerhet i 

Linköpings kommun fastställs. 

2. Kommundirektören ges i uppdrag att revidera/anpassa/ta fram och 
fastställa till riktlinjen hörande tillämpningsanvisningar och 
instruktioner som är nödvändiga för att kommunen ska kunna 
uppfylla kommunens ansvar enligt gällande lagstiftning och 
kommunens styrande dokument inom området. 

Ärende 
Riktlinjen för informationssäkerhet syftar till att konkretisera Linköping 
kommuns säkerhetspolicy. 

I huvudsak följande revideringar av riktlinjen för informationssäkerhet föreslås: 
förtydligande av att varje nämnd är ytterst ansvarig för informationen som 
hanteras i respektive verksamhet och att ansvaret för informationssäkerheten 
följer det ordinarie verksamhetsansvaret, att varje nämnd ska bedriva ett 
systematiskt och riskbaserat informationssäkerhetsarbete, införande av 
långsiktiga strategiska mål för informationssäkerhetsarbetet inom kommunen, 
att informationsklassning ska göras utifrån informationssäkerhetsaspekterna 
konfidentialitet, riktighet och tillgänglighet (spårbarhet tas bort), samt att dessa 
informationssäkerhetsaspekter ska bedömas enligt samtliga 
konsekvensområden (konfidentiliteten ska inte längre endast bedömas utifrån 
lagstiftning).  

Kommunledningsförvaltningen föreslår att kommunstyrelsen tillstyrker förslag 
till beslut. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Riktlinje för informationssäkerhet i Linköpings kommun, 
revidering, 2025-05-20 
Bilaga 1 – Förslag - Riktlinje för informationssäkerhet i Linköpings kommun 
Bilaga 2 – Gällande Riktlinje för informationssäkerhet i Linköpings kommun 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga nämnder och förvaltningar (inkl. riktlinje)  
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§ 184 Avtal för Göta kanal besökscentrum i Berg, 
godkännande 

Dnr KS 2022-120 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Förslag till Avtal mellan Linköpings kommun och Göta Kanalbolaget 

AB godkänns. 

2. Kommunstyrelsens ordförande får i uppdrag att underteckna avtalet. 

Ärende 
En ny avsiktsförklaring för kommunens stöd till etableringen av ett nytt Göta 
Kanal besökscentrum i Berg, inklusive kommunens finansiella stöd om 3 
MSEK, godkändes av KS redan 2022-03-08.  

KS beslutade samtidigt att ett mer detaljerat avtal/kontrakt mellan parterna 
skulle arbetas fram och undertecknas under 2022. Utdragna 
tillståndsprocesser har försenat byggstart men nu är alla tillstånd på plats, 
investeringsbeslut är taget av GK-bolagets styrelse och byggstart planeras till 
tidig höst 2025.  

Kommunledningsförvaltningen föreslår kommunstyrelsen att tillstyrka förslaget 
till avtal. 

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Avtal för Göta kanal besökscentrum i Berg, godkännande, 
2025-05-13 
Bilaga – Förslag till avtal mellan Linköpings kommun och Göta kanalbolaget 
AB 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Näringslivsdirektör, Louise Felldin 
Näringslivs- och tillväxtstaben 
Region Östergötland 
Göta kanalbolaget AB  
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§ 185 Hyresavtal Apotekaregatan 13 C samt uppsägning 
av hyresavtal Storgatan 33 och Södra Stånggatan 
1 

Dnr KS 2025-390 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen medger att barn- och ungdomsnämnden samt 

bildningsnämnden får teckna ett nytt hyresavtal för 
Utbildningsförvaltningens kontorslokaler på Apotekaregatan 13C.  

Reservationer 
Cecilia Helber (LL) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Linköpingslistan reserverar sig mot att teckna nytt hyresavtal för lokalerna på 
Apotekaregatan 13C av nedanstående angivna skäl: 
- Avtalets längd 15 år är längre än vad som är brukligt i hyressammanhang. 
- Kvadratmeterhyran blir så hög att upphandling bör ske i syfte att 
konkurrensutsätta hyran. Kommunens eget bolag St Kors borde få möjlighet 
att lämna offert på möjliga lokaler på Ebbe Park. Ännu en gång samordnar 
inte kommunen lokalerna centralt inom sin egen organisation i Stadshus AB. 
- Kommunen har egna tomma lokaler att erbjuda som alternativ. 
- Utbildningsförvaltningen har redan nu ett underskott på 5 miljoner för sin 
egen centrala organisation. När enheterna är satta under kraftiga besparingar 
med lokaleffektivisering som följd, måste även förvaltningen se över sina 
kostnader." 

Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Sofia Frithioff (V) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"- Processen hanteras återigen med låg insyn och utan alternativa förslag till 
beslut, avtalets längd 15 år är längre än vad som är brukligt i 
hyressammanhang 
- Kvadratmeterhyran blir så hög att upphandling bör ske i syfte att 
konkurrensutsätta hyran. Kommunens eget bolag St Kors borde få möjlighet 
att lämna offert på möjliga lokaler på Ebbepark. Ännu en gång samordnar inte 
kommunen lokalerna centralt inom sin egen organisation i Stadshus AB. 
- Kommunen har egna tomma lokaler att erbjuda som alternativ" 
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Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Ärende 
Utbildningsförvaltningen har för avsikt att samlokalisera förvaltningens 
administrativa verksamheter på Apotekaregatan 13 C, plan 4. Lokalerna 
kommer att moderniseras och anpassas för ett aktivitetsbaserat arbetssätt 
vilket ger en ökad lokaleffektivitet. Projektet följer kommundirektörens 
handlingsplan för administrativa förvaltningslokaler (KS 2019-08-20 § 248).  

Lokalerna ska byggas om i enlighet med Riktlinjer och handlingsplan för 
kommunens administrativa förvaltningslokaler (KS 2018-11-27 § 435). I 
samband med färdigställande, vilket är planerat till tidig höst 2026, kommer 
förvaltningens hyresavtal på Storgatan 33 och Södra Stånggatan 1 att sägas 
upp. Befintligt hyresavtal på Apotekaregatan 13 C, plan 4, inklusive 
hyrestillägg, upphör till förmån för tecknande av nytt hyresavtal med avtalstid 
på 15 år.  

Utbildningsförvaltningens föreslår barn- och ungdomsnämnden och 
bildningsnämnden att begära kommunstyrelsens medgivande att teckna 
hyresavtal för kontorslokaler på Apotekaregatan 13 C samt att ge 
utbildningsdirektören i uppdrag att teckna nytt hyresavtal.  

Bildningsnämndens beslut 2025-05-21, § 52 

1. Bildningsnämnden begär kommunstyrelsens medgivande att teckna 
hyresavtal för Utbildningsförvaltningens kontorslokaler på Apotekaregatan 13 
C samt att utbildningsdirektören ges i uppdrag att teckna ett nytt hyresavtal för 
Utbildningsförvaltningens kontorslokaler på Apotekaregatan 13 C 

2. Utbildningsdirektören ges i uppdrag att säga upp hyresavtal för Storgatan 
33 (0079–1503-U) och Södra Stånggatan 1 (10192–7). 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen medger att barn- och ungdomsnämnden samt 
bildningsnämnden får teckna ett nytt hyresavtal för Utbildningsförvaltningens 
kontorslokaler på Apotekaregatan 13C.  

Barn- och ungdomsnämndens beslut 2025-05-22, § 80 

1. Barn- och ungdomsnämnden begär kommunstyrelsens medgivande att 
teckna hyresavtal för Utbildningsförvaltningens kontorslokaler på 
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Apotekaregatan 13 C samt att utbildningsdirektören ges i uppdrag att teckna 
ett nytt hyresavtal för Utbildningsförvaltningens kontorslokaler på 
Apotekaregatan 13 C.  

2. Utbildningsdirektören ges i uppdrag att säga upp hyresavtal för Storgatan 
33 (0079–1503-U) och Södra Stånggatan 1 (10192–7).  

Förslag till kommunstyrelsens beslut  

1. Kommunstyrelsen medger att barn- och ungdomsnämnden samt 
bildningsnämnden får teckna ett nytt hyresavtal för Utbildningsförvaltningens 
kontorslokaler på Apotekaregatan 13C.  

Yrkanden 
Cecilia Helber (LL) yrkar på återremiss av ärendet, i de fall återremissen inte 
bifalls yrkar Cecilia Helber (LL) på att ärendet avslås. 

Jörgen Ring (SD) yrkar på återremiss av ärendet, i de fall återremissen inte 
bifalls yrkar Jörgen Ring (SD) på att ärendet avslås. 

Liselotte Fager (KD) yrkar på återremiss av ärendet, i de fall återremissen inte 
bifalls yrkar Liselotte Fager (KD) på att ärendet avslås. 

Lars Vikinge (C) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut.  

Åsa Wennergren (L) yrkar på återremiss av ärendet, i de fall återremissen inte 
bifalls yrkar Åsa Wennergren (L) på att ärendet avslås. 

Maria Moraes (MP) yrkar på återremiss av ärendet. 

Kristina Edlund (S) yrkar bifall till bildningsnämndens och barn- och 
ungdomsnämndens förslag till beslut samt yrkar Kristina Edlund (S) på att 
ärendet ska avgöras idag. 

Sofia Frithioff (V) yrkar på återremiss av ärendet. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Kristina Edlunds (S) yrkande om att ärendet 
ska avgöras idag mot Cecilia Helbers med fleras yrkande om att ärendet ska 
återremitteras och finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska 
avgöras idag.  

Omröstning begärs och verkställs. 
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Kommunstyrelsen godkänner följande propositionsordning: Den som vill rösta 
på att ärendet ska avgöras på dagens sammanträde röstar ja. Den som vill 
rösta bifall till återremiss röstar nej.  

Utfall: 7 ja, 6 nej. Hur var och en har röstat framgår under omröstning.  

Ordförande finner att kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag.  

Slutligen ställer ordförande proposition på Kristina Edlunds (S) med fleras 
yrkande om att bifalla bildningsnämndens och barn- och ungdomsnämndens 
förslag till beslut mot Cecilia Helbers (LL) med fleras yrkande om avslag till 
detsamma och finner att kommunstyrelsen bifaller Kristina Edlunds (S) 
yrkande om att bifalla bildningsnämndens och barn- och ungdomsnämndens 
förslag till beslut. 

Omröstning 
Niklas Borg (M) Ja 

Lars Vikinge (C)  Ja 

Mari Hultgren(S)  Ja  

Mikael Sanfridson (S)  Ja  

Fredrik Lundén  (M) Ja  

Stefan Erikson (M) Ja  

Cecilia Helber (LL)  Nej  

Maria Moraes (MP)  Nej  

Sofia Frithioff (V) Nej 

Jörgen Ring (SD)  Nej 

Liselotte Fager (KD) Nej 

Åsa Wennergren (L) Nej 

Kristina Edlund (S)  Ja 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag bildningsnämnden 2025-05-21, § 52 
Ojusterat protokollsutdrag barn- och ungdomsnämnden 2025-05-22, § 80 
Tjänsteskrivelse – Hyresavtal Apotekaregatan 13 C samt uppsägning av 
hyresavtal Storgatan 33 och Södra Stånggatan 1, 2025-04-25 
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__________ 

Beslutet skickas till: 
Lejonfastigheter AB 
Lokalstrateg KLF, Fedja Serhatlic  
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§ 186 Gruppbostad Lilla Åby Norrgård, förhyrning av 
lokaler 

Dnr KS 2025-392 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen medger att social- och omsorgsnämnden får 

teckna hyreskontrakt med Lejonfastigheter för en tid på 10 år, av 2 
lägenheter och en personallägenhet i anslutning till befintlig 
gruppbostad. 

Ärende 
Social- och omsorgsnämnden har behov av fler bostäder med särskild service 
enligt lag om stöd och service, LSS-bostäder, och enligt socialtjänstlagen, 
SoL-bostäder. Lejonfastigheter har fått i uppdrag att i samverkan med 
Socialförvaltningen ta fram projekt för detta ändamål enligt lokalförsörjnings-
planen, där detta projekt ingår i utbyggnadsplanen. Projektet har utformats 
utifrån att Lejonfastigheter köper in mark med tillhörande byggnader i 
anslutning till befintlig gruppbostad för att möjliggöra utökning av 
verksamheten med 2 bostäder med tillhörande personalyta. 

Lejonfastigheter har lämnat en hyreskostnad som innebär en årshyra på max 
580 000 kronor förutsatt att hyrestiden blir 10 år. Detta är en maxhyra och den 
kan beroende på utfall från upphandlingen komma att bli lägre. 

Socialförvaltningen föreslår social- och omsorgsnämnden tillstyrka 
kommunstyrelsen medge att hyreskontrakt får tecknas med Lejonfastigheter 
för en tid på 10 år, av 2 lägenheter och en personallägenhet i anslutning till 
befintlig gruppbostad.  

Social- och omsorgsnämndens beslut 2025-05-21, § 88 

1. Social- och omsorgsnämnden begär kommunstyrelsens medgivande att 
teckna hyreskontrakt med Lejonfastigheter för en tid på 10 år, av 2 lägenheter 
och en personallägenhet i anslutning till befintlig gruppbostad. 

2. Socialdirektören ges rätt att teckna och förvalta hyreskontraktet med 
Lejonfastigheter under förutsättning av kommunstyrelsens medgivande. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Kommunstyrelsen medger att social- och omsorgsnämnden får teckna 
hyreskontrakt med Lejonfastigheter för en tid på 10 år, av 2 lägenheter och en 
personallägenhet i anslutning till befintlig gruppbostad 
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Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut vilket är 
social- och omsorgsnämndens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt detsamma. 

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag Social- och omsorgsnämnden 2025-05-21, § 88 
Tjänsteskrivelse – Gruppbostad Lilla Åby Norrgård, förhyrning av lokaler, 
2025-04-24 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Lejonfastigheter, Jacqueline Snäll  
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§ 187 Begäran om utredningsuppdrag av nya 
isanläggningar 

Dnr KS 2025-456 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda förutsättningar att 

anlägga en ny ishall anpassad för bandy upp till division 1 samt en 
ny ishall anpassad för konståkning och parasport. 

2. Utredningen genomförs av Kultur- och fritidsförvaltningen i 
samarbete med Kommunledningsförvaltningens ekonomiavdelning 
och Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen. 

4. Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast 
december 2025. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande. 

Maria Moraes (MP) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Miljöpartiet de gröna i Linköping reserverar sig mot beslutet till förmån för 
eget yrkande. 

Miljöpartiet välkomnar utredningen och de initiativ som syftar till att tillskapa 
fler isytor i södra delen av Linköping. Samtidigt ser vi behov av att särskilt 
belysa möjliga vägar till ekonomisk återhållsamhet och kostnadseffektiva 
lösningar, så att investeringarna utformas med hänsyn till kommunens 
samlade ekonomiska läge och prioriteringar. 

I en tid av ekonomiskt pressade kommunala budgetar krävs det att större 
investeringar, även inom viktiga områden som idrott och fritid, utformas med 
ett tydligt fokus på kostnadseffektivitet och behovsstyrning. Vi vill se att 
kommunen prioriterar långsiktigt hållbara och ekonomiskt ansvarsfulla 
investeringar som når breda grupper och bidrar till jämlik tillgång till idrott och 
fysisk aktivitet." 
 
Liselotte Fager (KD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation:  

"Kristdemokraterna är positiva till förslaget att genomföra en förstudie av nya 
isanläggningar. Vi vill dock framhålla vikten av att förstudien även bör 
inkludera de övriga förslagen som presenterades i slutrapporten i oktober. Av 
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denna anledning yrkade Kristdemokraterna på ett tilläggsbeslut om att även 
de resterande förslag som presenterades vid nämndens sammanträde den 
2024-10-24 skulle inkluderas i förstudien. Tilläggsbeslutet avslogs och vi 
reserverar oss således mot detta avslag. Vi anser att en förstudie bör omfatta 
en utredning av samtliga fyra förslag som presenterades vid sammanträdet i 
oktober. 

Dessa är: 
 
1. En evenemangsarena enligt Bandyförbundets krav för elitserien och 
allsvenskan i Vidingsjö, alternativt en enklare ishall anpassad för seriespel i 
division 1. 
 
2. En curlinghall i anslutning till en ny arena/ishall i Vidingsjö. 
 
3. En träningshall för konståkning och parasport i Stångebro, på platsen för 
den nuvarande öppna bandyplanen. 
 
Vi hade även gärna sett att förstudien inkluderade en utredning av möjligheten 
att komplettera ishallen i Ljungsbro med en fjärde vägg. Det skulle kunna 
förbättra förutsättningarna för den befintliga anläggningen och utgöra ett 
kostnadseffektivt alternativ för att möta kommunens behov av isanläggningar. 
 
Dessa förslag bidrar till en mer heltäckande planering av stadens 
isanläggningar och stärker möjligheten att möta olika behov inom idrott och 
fritid. Att enbart utreda två av de föreslagna alternativen är enligt vår mening 
otillräckligt. För att säkerställa ett välgrundat beslut som möter kommunens 
långsiktiga behov och resurser krävs att samtliga alternativ, inklusive 
utvecklingsmöjligheterna i Ljungsbro, inkluderas i förstudien. 
 
Vi betonar vikten av att de beslut som fattas bör baseras på en heltäckande 
och noggrann analys som belyser alla möjliga lösningar för Linköpings 
framtida isanläggningar. Endast genom en sådan bred ansats kan vi 
säkerställa att besluten blir långsiktigt hållbara och ekonomiskt ansvarsfulla." 

Åsa Wennergren (L) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande 
och lämnar följande skriftliga reservation:  

"Liberalerna ser positivt på att arbetet med nya isanläggningar fortsätter och 
utreds vidare. Däremot reserverar vi oss mot beslutet att avslå vårt 
tilläggsyrkande gällande att utredningen även ska omfatta en ishall för curling. 
Det finns en motion inlämnad från Liberalerna om att Linköping behöver en 
curlinghall. Det fortsatta utredningsarbetet bord utreda förutsättningar för en 
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curlinghall och analyseras ur ett brett perspektiv på möjligheter till finansiering, 
drift och skötsel, samverkansformer och evenemangsutveckling. Det 
motiveras med att tillvara utvecklingspotentialen för curlingsporten sett 
förenings- och idrottsutveckling i Linköping - Sveriges femte största stad." 

Ärende 
Kultur- och fritidsförvaltningen fick i mars 2024 uppdrag av kultur- och 
fritidsnämnden att genomföra en utredning avseende nya isanläggningar i 
Linköping. Slutrapporten redovisades till nämnden i oktober. I slutrapporten 
presenterades fyra alternativ på nya isanläggningar. Alternativen bestod av en 
konståkningshall, en curlinghall samt två alternativ på en ishall anpassad för 
bandy.  

Kultur- och fritidsnämnden beslutade 2024-12-19, § 143 att ge kultur- och 
fritidsdirektören i uppdrag att genomföra en förstudie av en ny ishall samt en 
ishall för konståkning och parasport. Förstudien innefattar beräkning av 
kostnader för byggnation och drift av nya isanläggningar, framtagande av 
lokal- och funktionsprogram, tekniska förutsättningar samt 
detaljplaneförutsättningar i Vidingsjö och Stångebro. 

Det fortsatta arbetet avseende beräkning av byggkostnader samt 
detaljplanearbete innebär kostnader för kultur- och fritidsnämnden. Beräkning 
av byggkostnader sker genom Lejonfastigheter och detaljplanearbete sker 
genom Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Kostnaderna för byggnation av två isanläggningar uppskattas till mellan 300–
500 miljoner kronor. Uppskattat belopp bygger på en omvärldsbevakning vad 
liknande isanläggningar kostat i andra kommuner. Mer noggranna kalkyler är 
nödvändiga för att få en mer precis uppskattning av byggkostnaderna.  

Kultur- och fritidsnämnden föreslås få i uppdrag av kommunstyrelsen att 
utreda förutsättningar att anlägga en ny ishall anpassad för bandy upp till 
division 1 samt en ny ishall för konståkning och parasport. Utredningen 
genomförs av Kultur- och fritidsförvaltningen i samarbete med 
Kommunledningsförvaltningens ekonomiavdelning och Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 

Kultur- och fritidsnämndens beslut 2025-05-22. § 71 

1. Kultur- och fritidsförvaltningens förslag till kommunstyrelsens beslut 
tillstyrks. 

2. Finansiering av utredning sker genom tillfälliga resursmedel hos kultur- 
och fritidsnämnden. 
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3. Detta beslut ersätter kultur- och fritidsnämndens beslut 2024-12-19, § 143. 

Förslag till kommunstyrelsens beslut 

1. Kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda förutsättningar att 
anlägga en ny ishall anpassad för bandy upp till division 1 samt en ny 
ishall anpassad för konståkning och parasport. 

2. Utredningen genomförs av Kultur- och fritidsförvaltningen i samarbete med 
Kommunledningsförvaltningens ekonomiavdelning och Miljö- och 
samhällsbyggnadsförvaltningen. 

4. Uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen senast december 
2025. 

Yrkanden 
Maria Moraes (MP) yrkar enligt följande:  

"- Kommunstyrelsen uppdrar särskilt åt kultur- och fritidsnämnden att inom 
ramen för förstudien genomföra en analys av investerings- och 
driftkostnadernas proportionalitet i förhållande till det beräknade antalet 
användare för respektive hall."  

Liselotte Fager (KD) yrkar enligt följande: 

"att förstudien även inkluderar en evenemangsarena och en curlinghall”. Samt 
yrkar Liselotte Fager (KD) bifall till Maria Moraes (MP) tilläggsyrkande.  

Åsa Wennergren (L) yrkar enligt följande:  

"att första att:satsen ersätts med följande skrivelse: kultur- och fritidsnämnden 
får i uppdrag att utreda förutsättningar att anlägga en ny ishall anpassad för 
bandy upp till division 1 samt en ny ishall anpassad för konståkning, parasport 
och curling." 

Niklas Borg (M) yrkar bifall till kultur-och fritidsnämndens förslag till beslut 
samt yrkar Niklas Borg (M) avslag till samtliga tilläggsyrkanden från Maria 
Moraes (MP), Liselotte Fager (KD) och Åsa Wennergren (L). 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till kultur-och fritidsnämndens förslag till beslut. 

Jörgen Ring (SD) yrkar bifall till kultur-och fritidsnämndens förslag till beslut 
samt yrkar Jörgen Ring (SD) bifall till Liselotte Fagers (KD) och Åsa 
Wennergrens (L) tilläggsyrkanden. 
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Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på kultur- och fritidsnämndens förslag till beslut 
avseende att kultur- och fritidsnämnden får i uppdrag att utreda förutsättningar 
att anlägga en ny ishall anpassad för bandy upp till division 1 samt en ny ishall 
anpassad för konståkning och parasport och finner att kommunstyrelsen 
bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter proposition på kultur- och fritidsnämndens förslag 
till beslut avseende att utredningen genomförs av Kultur- och 
fritidsförvaltningen i samarbete med Kommunledningsförvaltningens 
ekonomiavdelning och Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen och finner 
att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer därefter proposition på kultur- och fritidsnämndens förslag 
till beslut avseende att uppdraget ska återrapporteras till kommunstyrelsen 
senast december 2025 och finner att kommunstyrelsen bifaller detsamma. 

Ordförande ställer proposition på Maria Moraes (MP) tilläggsyrkande mot 
Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till detsamma och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till 
Maria Moraes (MP) tilläggsyrkande.  

Därefter ställer ordförande proposition på Liselotte Fager (KD) tilläggsyrkande 
mot Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till detsamma och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till 
Liselotte Fager (KD) tilläggsyrkande.  

Slutligen ställer ordförande proposition på Åsa Wennergren (L) tilläggsyrkande 
mot Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till detsamma och finner att 
kommunstyrelsen beslutar att bifalla Niklas Borgs (M) avslagsyrkande till Åsa 
Wennergren (L) tilläggsyrkande.  

Beslutsunderlag 
Protokollsutdrag kultur- och fritidsnämnden 2025-05-22. § 71 
Tjänsteskrivelse – Begäran om utredningsuppdrag av nya isanläggningar , 
2025-05-20 
Bilaga 1 - Slutrapport nya isanläggningar 
Bilaga 2 - Protokollsutdrag 2024-12-19 KOF §143 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Miljö- och samhällsbyggnadsförvaltningen 
Kultur- och fritidsnämnden 
Kommunkansliet (uppdrag)  
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§ 188 Regler för utbetalning av bidrag till föreningar, 
antagande 

Dnr KS 2025-316 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Regler för utbetalning av bidrag till föreningar antas.  

Ärende 
I Linköpings kommun finns föreningsbidrag att söka från olika nämnder varvid 
dessa bestämmelser och villkor tydliggör vilka krav som ställs för att en 
förening ska kunna söka bidrag till föreningars verksamheter och aktiviteter 
som riktar sig till Linköpings kommuns invånare. Villkoren främjar likställighet 
för föreningar, lokaliseringsprincipen, samt grundas bland annat på 
kommunens överenskommelse med idéburen sektor, rekommendationer från 
SKR, SOU och BRÅ. Förutom dessa regler hänvisas också till ”Program för 
Samverkan mellan Linköpings kommun och civilsamhället” som antogs av 
Kommunfullmäktige 2025-05-27.   

Syftet med dessa bestämmelser och villkor är att skapa likvärdiga villkor och 
likvärdig bedömning av Linköpings kommuns alla föreningsbidrag. Vidare ska 
de säkerställa god hushållning med skattemedel och att verksamheterna är 
förenliga med samhällets grundläggande värderingar, Linköpings kommuns 
värdegrund och de demokratiska principerna. Dessa regler är övergripande för 
hela kommunen och utöver detta finns nämndspecifika villkor. Samtliga 
berörda förvaltningar har varit delaktiga när detta regelverk har tagits fram.  

Beslutsordning 
Ordföranden konstaterar att det endast finns ett förslag till beslut, vilket är 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut och finner att 
kommunstyrelsen beslutar enligt förslaget. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Regler för utbetalning av bidrag till föreningar, 2025-06-03 
Bilaga – Förslag till Regler för utbetalning av bidrag till föreningar 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunens ekonomichefer 
Malin Forsling-Parborg (KOF) 
Utvecklingsstrateg, Åsa Åbom 
Utvecklingsstrateg, Ranko Sivic  
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§ 189 Tilldelning av medel från klimatfonden 2025 
Dnr KS 2025-397 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Projektansökningarna 22534, 22531, 22528, 22503, 22522, 22523, 

22524, 22495, 22460, 22501, 22492, 22475, 22469, 22517, 22416, 22514, 
22493, 22489, 22530, 22519 och 22521 tilldelas medel från Linköpings 
kommuns klimatfond 2025. 

Jäv 
Gunnar Gustafsson (MP) anmäler jäv och lämnar sammanträdeslokalen under 
ärendet. 

Reservationer 
Jörgen Ring (SD) reserverar sig mot beslutet till förmån för eget yrkande och 
lämnar följande skriftliga reservation:  

"Att tilldela ideella föreningar skattebetalarnas pengar för insatser som syftar 
till att minska utsläppen är inte att förvalta skattebetalarnas pengar väl med 
anledning av att det framgår ingenting om hur mycket mindre koldioxid som 
släpps ut samt vilken nytta det gör för kommuninvånare i Linköping. 

Vi reserverar oss mot beslutet till förmån för vårt yrkande om att avslå ärendet 
i sin helhet." 

Ärende 
I Budget för 2025-2027 med plan för 2026-2030 har två miljoner kronor per år 
avsatts till införande av en klimatfond. Genom klimatfonden kan ideella 
föreningar söka upp till 200 000 kronor per projekt för insatser som bidrar till 
att minska utsläppen av växthusgaser i kommunen och bidra till att Linköping 
når målet om netto-noll växthusgasutsläpp senast 2045. Kommunstyrelsen 
beslutade 11 februari 2025 § 34 om regler för klimatfonden. I reglerna framgår 
vilka sakvillkor respektive administrativa villkor som ska uppfyllas för att 
projektmedel ska tilldelas från klimatfonden. Vidare framgår att en 
sammanvägd bedömning och prioritering av inkomna ansökningar ska göras 
utifrån bedömd genomförbarhet, samt i vilken grad de bidrar till att uppfylla 
sakvillkoren. 

Kommunledningsförvaltningen föreslår att projektansökningarna 22534, 
22531, 22528, 22503, 22522, 22523, 22524, 22495, 22460, 22501, 22492, 
22475, 22469, 22517, 22416, 22514, 22493, 22489, 22530, 22519 och 22521 
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tilldelas medel från Linköpings klimatfond 2025. Den totala summan för 
utbetalningar från klimatfonden uppgår till 1 971 488,60 kronor. 

Yrkanden 
Lars Vikinge (C) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Jörgen Ring (SD) yrkar avslag till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut.  

Mikael Sanfridson (S) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut. 

Sofia Frithioff (V) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut. 

Cecilia Helber (LL) yrkar bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till 
beslut. 

Beslutsordning 
Ordförande ställer proposition på Lars Vikinges (C) med fleras yrkande om 
bifall till Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut mot Jörgen Rings 
(SD) yrkande om avslag till detsamma och finner att kommunstyrelsen 
beslutar enligt Lars Vikinges (C) med fleras yrkande om bifall till 
Kommunledningsförvaltningens förslag till beslut. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Tilldelning av medel från klimatfonden 2025, 2025-05-20 
Bilaga – Bedömning av inkomna ansökningar 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Samtliga föreningar som sökt medel ur klimatfonden 
Hållbarhetschef, Kommunledningsförvaltningen  
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 190 Delegationsbeslut 
Dnr KS 2025-17 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
Delegationsbeslut enligt rapport har fattats under perioden 2025-05-13– 2025-
06-02. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse - Delegationsbeslut – 2025-06-03 
Bilaga – Rapport för perioden 2025-05-13 – 2025-06-02, 2025-06-03 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
Kommunkansliet (expediering till respektive ärende) 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 191 Överlämnade ärenden 
Dnr KS 2025-16 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Inkomna ärenden som av kommundirektören överlämnats till annan 

nämnd under perioden 2025-05-14– 2025-06-03 godkänns. 

Ärende 
Följande ärenden har överlämnats till andra nämnder. 

KS 2025-485 Samråd vård och omsorg (SVO) arbetsplan 2024-2025 och 
årsberättelse 2024. Överlämnas till Vård- och äldreomsorgsnämnden 

KS 2025-485 Samråd vård och omsorg (SVO) arbetsplan 2024-2025 och 
årsberättelse 2024. Överlämnas till Social- och omsorgsnämnden.   

KS 2025-486 Remiss - Remiss av förslag till utvidgning av Stora 
Hjälmmossens naturreservat i Finspång, Norrköping och Linköpings kommun, 
Östergötlands län. Överlämnas till bygg- och miljönämnden.   

KS 2025-486 Remiss - Remiss av förslag till utvidgning av Stora 
Hjälmmossens naturreservat i Finspång, Norrköping och Linköpings kommun, 
Östergötlands län. Överlämnas till samhällsbyggnadsnämnden.  

KS 2025-491 Remiss - Anmälan om ändring enligt förordning (2024:1212) med 
särskilda bestämmelser om anmälan av vissa försvarsverksamheter avseende 
JAS E, insats- och incidentflyg m.m., Malmens flygplats, Linköpings kommun. 
Överlämnas till bygg- och miljönämnden. 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Överlämnade ärenden, 2025-06-03 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 192 Handlingar för kännedom 
Dnr KS 2025-15 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Redovisningen noteras. 

Ärende 
Följande handlingar för kännedom har inkommit under perioden 2025-05-14 – 
2025-06-03 
 
Kommunstyrelsens strategiska utskott (SU)  

Protokoll 2025-05-19 (dnr KS 2024-921) 

Protokoll 2025-05-26 (dnr KS 2024-922) 

Beslutsunderlag 
Tjänsteskrivelse – Handlingar för kännedom 2025-06-03 
 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 193 Förrättningar 
Dnr KS 2024-941 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Anmälda förrättningar godkänns.  

Ärende 
Kommunsekreterare Anna Klefborg redogör för anmälda förrättningar.  
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 194 Övrig fråga (L) 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Informationen noteras.  

Ärende 
Åsa Wennergren (L) ställer övrig fråga om säkerhetsläget och vilken 
bedömning som görs gällande att fortsätta hålla nämnder och 
kommunstyrelsens sammanträden stängda för allmänheten.  

Kommundirektör Paul Håkansson svarar på frågan.  

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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Ordförandens signatur Justerarens signatur Justerarens signatur  

 

§ 195 Ordförandes tack 

Ärende 
Ordförande Kristina Edlund (S) tackar kommunstyrelsen och övriga 
medarbetare för gott samarbete och önskar alla en trevlig sommar. 

 
__________ 

Beslutet skickas till: 
- 
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